Oral History Interview

Oliver D. Fisher
with
Flwood R. Maunder
(August 3, 1966)

This interview is the property of the
Forest History Society and may not be
not be used or quoted for publication without
the permission of the Society.



MAUNDER: This is Elwood Maunder speakinag from the home of Mr. 0.0.2
Fisher at Sea Rest near Dez Moines, Washington. This is Wednesday,
August 3, 1966.

MAUNDER: Mr. Fisher, I'm vigiting here with you for the purpose of
getting from you some of vour memories of the early davs which may
be of some permanent value to us as we study the history of American
business and particularly the history of the forest products
industry. Az you know the organization that I represent, the Forest
History Society iz engaged in talking with men all over the country
who have plaved an important reole in that history = man who have
been engaged in the lumbering business or who have been in forestry
or some aspect of work that has been related to the forest and its
use. You and vour family go back a long time in that history.
You'lve had an association in your family with the lumber industry
for several generations I believe, isn’t that right ?

FISHER: I go back--I have correspondence from the 19203,

MAUNDER: 0h, ves, but yvour family connection with the lumber
business goes back a lot earlier than 1920 doesn’t it? Weren’t you
involved in the lumber business before you esver came out west?
FISHER: Oh., ves.

MAUNDER: Can you tell us a little bit about those ovriagins.

FISHER: I was 10 vears at Birch Tree, Missourl with the Cords
Fisher Lumber Co. I was assistant manager and I had charge of all
the merchandizing. We had a commissary, we called them the stores,
in the camp as in the town.

MAUNDER: What is the name of that company again?

FISHER: Cords Fisher Lumber Co.

MAUNDER: Cords. And this was in the town of what?

FISHER: Rirch Tree, Missouri.

MAUNDER: Birch Tree Missouri. Where is that in relation to other
places in Missouri?

FISHER: Shannon County and Eminence is the county seat and it’s
near Mountain View and Willow Springs (southeastern Missouri). From
Willow Springs out to Grandin there’s a branch railroad. Went out
to the Missouri Lumber and Mining Co. there. That's J.B. White’s
crowd.

MAUNDER: WAs there any relationship between your company and theirs
at that time?

FISHER: Well, it developed into it, ves. where we had a joint sales
department in Kansas city.

MAUNDER: In the Saw Mills Exchange Co. or--—

FISHER: We had the Saw Mill & Birch Tree and then in Winona was-—-
part of the time would sell and buy with us. And the Missouri
Lumber and Mining Co. at Grandin, Missouri. J.B. White was the head
of that and we had offices in Kansas City and White was the manager
of all the sales department in the Kansas City office. aAnd we still
have offices in Kansas City.

MAUNDER: You still maintain vour part in that company, is that
right?

FISHER: Yes. I am president of the Louisiana Long Leaf Lumber Co.
MAUNDER: Tell me, how old were you at this time you were in
Missouri working there?

FISHER: Well, I started at Rivrch Tree., Missouri on August 1 and I
was 17 vears old.

MAUNDER: <Seventeen. That would have been what vear? In 18
something, I imagine, wasn’'t it?



somethinag, I imagine, wasn’'t it?

FISHER: 0Oh, ves,.

MALINDER: You don’t remembher the year exactly? What yvear were yvou
born?

FISHER: r725 .,

MAUNDER: Then it would have been about 1902 that you started if you
were 17.

FISHER: Somewhere around there.

MAUNDER: And was this the first Jjob that you had?

FISHER: 1I°’d studied engineering at the school at VYMI, the Virginia
Military Academy. and I was the engineer who went out and surveved
branch railroads for logging. And I kept the hooks and kept the
time of about 100 Irishmen when we were building our railroad.
MAUNDER: Oh iz that right? Were these imported laborers from the
East Coast?

FISHER: They were {QUERY AUTHOR} fellows. We got the Ivish. we
called them.

MAUNDER:  How did you get them?

FISHER: Well, they enquired at the Cords Fisher Lumber Co. for a
job .

MAUNDER: Oh, I see, they’d come out.

FISHER: Then we had the camp offices. I was in charae of a camp for
all the time but I was only out there for a vear. The camp and kept
the books and ran the store.

MAUNDER: What did running the stovre mean? What did you have to do?
FISHER: Well, I was secretary of the Golden Rule Syndicate.
MAUNDER: What was the Golden Rule Svndicate?

FISHER: Well, there were 22 stores that we had and we purchased
jointly. J.C. Penny later came into it.

MAUNDER: He was not one of the original 23, is that right?

FISHER: 1I’wve forgotten the year he did start. But he didn’t go to
mar ket with our stores in the early stages. He had stores scattered
t hroughout the west in Livingston, Rillings, Rozeman., Relarade,
Hamilton, and {QUERY AUTHOR YMontana.

MAUNDER: Now werve these Golden Rule Stores?

FISHER: Yea, we generally called them that. {QUERY AUTHOR} would
be the Fisher Trading Company in Montana. At Bozeman and Missoula,
at Fishing Trading Co. at {QUERY AUTHOR} Missoula Rurrows at {QUERY
AUTHOR} and at Bozeman. And I was down in Birch Tree, Missouri and
then we moved to Rozeman, Montana and that’s when we went into the
flour milling business at BRelgrade and I was the manager in Relarade
but living in Bozeman about 10 miles away.

MAUNDER: Would you say that your family started business in the
lumber business or was it in the store business?

FISHER: My father started in the store business. He was postmaster
and had a store at Orleans, Missouri and when I was two years old,
he was running the store in the post office.

MAUNDER: Was this a general store? For hard goods?

FISHER: It was the only store there was in the town.

MAUNDER: Tt took care of everything?

FISHER: Took care of evervthing.

MAUNDER: Food and hardware and clothing and evervythina.

FISHER: Well, to a certain extent.

MAUMDER : And from that—--

FISHER: Then they had a little bit of a grist mill that was there
at Orleans too and they had water power from Sock River. He had



water power to operate a little flour mill.

MAUMDER: Was that vour family’s first involwvement in flour milling?
FISHER: 0Oh, no. Father had way back in Canada and Ohio.

MALNDER: He had been a flour miller before?

FISHER: Yes.

MAUNDER: Had flour milling been in the Tamily? Had his father
before him been a Tlour miller also? Your arandfather for example:
was he in the flour milling business?

FISHER: I know he as out in Kentucky for a time but he had a
ageneral store and a post office in the early davs.

MAUNDER: That was vour father? Well, then at what point did vou--
yvou said that at the age of seventeen, you became in charge of a
mill at Birch Tree, Missouri and you also teook care of the store
there.

FISHFER: I was a timekeeper for the emplovees out there and I kept
the boecks and I ran the store and I had a calico curtain between my
desk and my bedroom and I had my bedyoom in my office with the
calico curtain between. So that’s where I lived and I took my meals
at the private residence of Mr. and Mrs. Cords. He was the
superintendent of all the {QUERY AUTHOR} Woods Division {QUERY
AUTHOR} and his wife was kind encugh to let me take my meals over
there with the Cords family.

MAUNDER: This lumber mill was how large?

FISHER: This was in the Pine Hollow Camp there. Then I was in
charge of the mercantile end. I was assistant manager at Rirch Tree
and that was my office. That was the main office, Birch Tree.
MALUNDER: Who owned this company?

FISHER: Well, my father was president of it. No, he wazs general
manager and Mr. Henry Cords was president. Originally father bought
half interest, I think it was in the {QUERY AUTHOR} with the Cords
Brothers. There were five brothers I think. and they had a little
operation out about 5 or 6 miles out from Birch Tree and so he
bought an interest, about 50% and Mr. Henry Cords was the elder
member of the Cords?’® family and he was the fellow is charae of the
mechanical end of the saw mill. He was pretty good on that when the
mill wouldn’t start the saw mills both at Bivrch Tree, Missouri and
in Fisher, Louisiana. aAnd I would be buying the merchandise and the
equipment from the time I was about 16 yvears old, I think. I
remember one day there was a salesman there from a hardware firm in
St . Louis-—and Henry Cords, he was a Dane, not wvery good in
education in English and he always relied on me. And one day he
wanted to buy some equipment for the saw mill and this fellow from
st. Louizs, the {QUERY AUTHOR} Company. Jim somebody and he was
taking an order from Mr. Cords for some stuff and Mr. Cords happened
to see me over in the tie yard or close by where they were and he
says, well, T%]11 get 0lly over here. He knows all about this. He
says, he’s 17 vears old oy 16 years old and 45 vears of experience
z=o I do evervthing through 0lly. It was true. I did all the buving
for the woods or for the stores or for the mill and machinery and
everything else. So that was his story of 0lly--15 vears old but he
had 45 years of experience.

MAUNDER: Had you dgrown up in that community as a boy?

FISHER: No., I was born at Orleans, Missouri and in ahout two years
moved to Humanswille, Missouri. I was in Humanswille until about 14
vears of age., went through and graduated at the first high school--
public schoel at Humanswille when I was 14. Then I went from there



back to the Virginia Military Institute.

MAUNDER: For how many vears did you go there?

FISHER: Two year=s. And I was the youngest and the smallest cadet
that ever entered VYMI and when I was there, I stood at the head of
my class the first vear I was there. and I had no difficulty
enterying at 14 years of age. I graduated from the little high
school in Humanswille. I was afraid I wouldn’t be able to enter.
But, no I had no trouble entering at all. I was head of the class
when I was 15. then I studied in Stonewall Jackson’s old recitation
room and studied under the fellow that developed the Merrimac was it
way back--

MAUNDER: Oh, vou mean had been in command of the Merrimac? In the
famous battle with the Monitor.

FISHER: That'’s right.

MALNDER : In the Civil War.

FISHFER: T studied in Stonewall Jackson’s recitation room and this
fellow, he was at VYMI, too. '

MAUNDER: Was he & teacher there, the professor?

FISHER: Yea. aAnd then Col. NMickles was the superintendent when I
was there. and a very practical fellow and I was the youngest cadet
in the school and the smallest cadet in the school but I had the
good fortune of being at the head of the class the first yvear I was
there and 1’11 never forget, I was corporal of the guard the night
and day before I was to stand examination. and I was to stand
examination at 8 o’cleck in the moerning so Col. Nickles savs well,
Cadet Fisher go to the blackboard. I went to the blackboard. I°d
been on patrol duty and talked it over with the other cadets—-—there
were three fellows: Herrick from Illinois and {QUERY AUTHOR }from
Virginia. I was number one and they were number 2 and 2 in the
class of 128 so Col. Nickles contrary to what I anticipated--I°d
told him I didn?t think I°d need teo do any cramming because I was on
aguard 24 hours a day at the time I was going to have my examination.
But, he picked me rvight out of the bunch, he was makinag his lecture
first thing in the morning for the schoeol and he says: Cadet Fisher
go to the blackboard. I went to the blackboard. Dewvelop the--I had
it on my tongue a minute ago. What In the dewvil is the name of that
most complicated formula there is in mathematics--

MAUNDER: In any case he asked you to put on the board one of the
complicated mathematical formulas.

FISHER: It was the hardest there was. We’d had it 90 dave before
and I got 100 on it. But, my agosh he——

MAUNDER: Caught you by surprise.

FISHER: Caught me by surprise. I got it all right. Hyperbolic
parabola; that was the subject and I had to go develop it on the
blackboard. and the engineering—--Herrick frem Illineis and I and
anothey party--we had our recitation for 10 davs ahead. It was to
take the measurement, elevation and contour from Georae Washinoton’s
statue at 500 above sea level, follow that by pacing across the
James River. As you cross the river vou make your study on that and
vou o up to the top of the hill on the other side of the river and
then vou come back throuagh there and there’s the guestion of how far
you’rvre off when you get back to the starting point. <o I was only
about 3/100s of an inch off. And I was way up at the head of the
class on it.

MAUNDER: This was the final examination?

FISHER: Yea. Cross the James River you knew and then up the side of



a mountain and then come back to the Georvge Washinaton statue. We
were down at the gvymnasium, standing at the entrance door teo the
gymnasium and give all the equipment and the shape=s and shadows of
the aymnasium. Then @o {QUERY AUTHOR} in wvour bedroom and give me
the interior of that bedroom: the eguipment and all--

MAUNDER: Was this again a part of the examination?

FISHER: It’s part of our study. They’d give you mavybe 10 days to
make up these thinags, then I°d have to put it on paper. Then he’d
zend you to the blackboard.

MAUNDER: Tell me, was the fact that you were the smallest and the
vounagest cadet any handicap to you? When yvou were in school theve?
FISHER: No, I had no difficulty.

MAUNDER: How did the other cadets treat you?

FISHER: Fine.

MAUNDER: Treated you fine?

FISHER: Yea .

MAUNDER:  You weren’t kidded because you were smaller and vounger
than they were?

FISHER: No. They were very courteous to me. I was the sergeant in
the C Company. I was a small cadet and I was the sergeant from the
military end of it.

MALNDER: Did vou carry on youy friendship with the boys you learned
to know there throughout your life?

FISHER: Nor

MAUNDER: None of them really remained close friends then in later
vears.

FISHER: I don’t recall but one man and he wasn’t exceedingly close,
Herrick from Danville, Illinois. He was 26 vears old and I was 15.
MAUNDER: Most of them aren’t that old when they enter there. are
they?

FISHER: Well, he was.

MAUNDER: 1Is that rvight. What do you remember most wvividly about
vour yvears at VMI. Do you recall any particular professor or
teacher vou had or anvthing else that vou can think of that most
influenced vour thinkinag in vour own life.

FISHER: Well, it would be a long story. 1 was corporal of the
aguard the last vear I was there and I had five cadets on sentinel
duty in the vrear of the barracks and so forth and so on. They were
out in camp. I think five all together. Well, I was the head
officey in the officer of the day’s office at the entrance to VMI
right there at the arch. I had a sentinel in front of the barracks
that went back and forth there in front of the barvacks and alszo had
one in the rear of the barvracks. The rear of the barracks had a
sentinel booth where he was anchored. %o along about 4 o’clock in
the morninag, Seraeant Smith - he was one of the big heavy football
team, and he was one of the heaviest and stoutest ones on the team.
Well. he happened to be the sevgeant over at camp and I was this
little yunt in charge of barracks and here came Sevrgeant Smith and &
cadets with him. They came double time from tents at camp about a
auvarter of a mile away from the barracks but very close to the
parade ground to take the barracks. My senrntinel in the front of
barracks was on patrol there, called the corporal of the guard and I
went out there and there was Sergeant Smith coming double time with
five. So I went back and I got aheld of mv yoommate who was a
fairly sizeable fellow. He was a vear ahead of me but we happenec
to be friends and he was from {QUERY AUTHOR} Missouri =—and so we



were roommates and he was sergeant of the guard and I was corporal
and he was lving down on the couch. He had his shoes off. so I
got him to put on his shoes and come out and help me. Finally I
found that I couldn’t push them back and--but I lined up five and
ordered a back step retreat. and I order the back step retreat from
the end of the beat in front of the barracks and they retreated for
about 100 or 150 feet to right across the archway and there my
sergeant and myself were in charge bayonets in the archway and we
could do as much in 12 feet in the archway as five of them could
outside. So they were attempting to come and take barvacks. Tommy
Marshall whe was commandant of the school was aware of all this and
he aot up and came over at 2 o’clock or 2 o’clock in the morning.
So I happened to alance over there and here was Tommy Marshall with
his sword. and I had made charge bavonets and I disarmed this
fellow Smith, a stout fellow, I°d been taking fencing lessons from
an Austrian while T was there at school and I got ton be pretty aood
in fencing. So this fellow had his rifle and the bayonet on it and
he was charging and pointed toward my chest. Well I very easily
disarmed him and he was at the point of my rifle and the Colonel
came over to me and said: well done corporal, well done. That was
the superintendent of the school, the assistant superintendent of
the school. That’s how he expressed his appreciation of my
disarming that fellow. I was only just a runt. This teo me was a
big fat--big head of a team.

MAUNDER: Was this a maneuver that this fellow had just pul led
himzelf on hig own initiative or was it a kind of thing that was
done all the time.

FISHFR: I had taken lessons from thiz austyian you know and had
gotten it down about as good as he had.

MAUNDER: But I mean was this charge that they were making across
the field trving to take the barracks, was this planned or wasz this
something that these fellows cooked up on the spur of the moment?
FISHER: The serdgeant, that was his crew. He was Jjust going over
and take barvacks.

MAUNDER: Was that their assignment to try and take barracks?
FISHER: They took it as their assignment.

MAUNDER: Oh, they took it.

FISHER: They had notified the superintendent ~f the school that
they were going to do it. And Col. Marshall wa= readyv to see them
do it.

MALNDER @ 1 see.

FISHER: So Cpnl. Marshall was there to see that they did deo it.
MAUNDER: That’s a wvery good story.

FISHER: He came forward and saluted and gsaid: Well done corporal.
MAUNDER: You were there at VMI for just 2 years. TIs that rviaght.
FISHER: That’s right.

MAUNDER: And then., was that the normal course of study and then vou
graduated or didn’t vou?

FISHER: I didn’t graduate. It would have been two movre yesars to
agraduate,

MAUNDER: I gee, why did you leawve?

FISHER: Well, the Cords Fisher Lumbey Company was juzt getting
vaeady to build a8 new mill, saw mill, down in Rirch Tree, Missouri.
And my fathey never had the privilege of much of an education and he
always relied on me for anvthinag technical. It was alwavs, leave it
to @lly.



MAUNDER: Werve yvou higs oldest son?
FISHER: No. There was Will and Burr whe were older than I was.
But, he was my pal and I was paid at Rirch Tree and I was made

Assistant Manager of the company. I was 16 orv 17 vears old when 1
started with them in the erngineering on the railroad and then thev
put me in charae of all the merchandise. That’s when we organized

the J.C. Penny company—--not the J.C. Panny Company but the Golden
Rule. And J.C. Penny had his store but separate from the Golden
Rule crowd.

MAUNDER: Tell me, were you in on the organization of the Golden
Rule? What was it called--the Golden Rule--

FISHER: The Golden Rule Syndicate.

MAUNDER: Wevre you in on that organization?

FISHER: I was supposed to be secretary and take care of all the
details for my broethers Will and Bury and we had 6 or 7 others.
MAUNDER: Were your two brothers also in charge of other stores? In
other communities?

FISHER: They had Colorado and Montana.

MAUNDER: How were they financed in these stores? Was this
comething again that your father had a connection with?

FISHER: Yes, the family did. They called it the Fisher Mercantile
Company . I believe.

MAUMDER: Fisher Mercantile Company.

FISHER: They had stores at {QUERY AUTHOR )} and Great Falls, at
Hamilton, I believe. {QUERY AUTHOR} then they started out farther
west . My brothey Will, he finally came to Seattle and was selling
all the flour from their mill vetail.

MAUNDER: That was later on thouah wasn’t it? You didn’t get into
the flour milling in Belgrade until sometime after theze stores had
been established. Right. The stores came first. Now, wha started
the stores, was it yvour father?

FISHER: Na, it was my brothers Will and Bury and myvself and Dan
came along.

MAUNDER:® Who 13 Dan?

FISHER: My brother.

MAUNDER:  Your younger hbrother?

FISHER: Three years younger .

MAUNDER: What part did your father have in all this? las he
putting up the capital for buying all of these stores?

FISHER: VYes, but he was not the president of them, but--

MAUMDER: The boys would yeally run them.

FISHER: aAnd I was practically secretary of evervthing.

MAUNDER: Well, what I'm trying to get at, Mr. Fisher, iz this.
Where did the idea of this chain of stores across the great plains
states come from? Who idea was this?

FISHER: Well, the Fisher family. My brother Will had a store in
Boulder, Colorade in the university area. and Tom Callahan {QUERY
AUTHOR} had stores in Longmont, Colorade. éand finally Will and Bury
and Dan all were willing to take Jjobs in managing stores and Will
want ovey to Missoula., Burry was in scheol part of the time and part
of the time at Rozeman and I was in Belarade and RBozeman and
Missoula.

MALUNDER: Well, did the stores get started-—was their first
beginning in the little town in Missouri where vou had a mill? aAnd
then they gradually expanded and bought a store heva and a stere
there and a store here across the country, I'm trving to gt the



picture of how this mercantile business started and how it graw.
FISHER: We had a buying syndicate which would buy for the store
down in Louisiana and Grandin, Missouri--I°d buy for them and BRirch
Tree.

MAUMDER: Llevre these all stores in lumber town=, in lumber camp=a?
FISHER: Those three were. But, I was representing those. Not the
syndicate. And they would meet twice a year and spend about six
weeks, twice a year going te markets. They had about 22 stores and
the largest buving group of storez that went to market in the
countyry .

MAUNDER: The largest buving stores. In other words, vou put the
bigaest orders in.

FISHER: Yegs, for the 22 stovres-—-the group~—-they’d buv a= a group.
All the way from Texas. Louisiana to Montana and west .

MAUNDER: What I still don’t quite understand, Mr. Fisher, is how
this aroup of stores came to be organized as a aroup. What brouaht
them together? Who was the lsader who brought them together?
FISHER: My brother had a store in Millegan, Montana.

MAUNDER: He uwas a leadey of this group?

FISHER: I think so.

MAUNDER: He wa=s the one who said to 2ll the other=--

FISHER: And my brother Will. He had a store over in Hamilton and
Missoula., Montana. Aand then Dan had a store in Great Falls,
Montana .

MAUNDER: Did each one of these brothers move to these communities
and set up their own store on their own or did they have help from
vour ftather .

FISHER: My family was in them.

MALUNDER:  Youy family was —--ves, T see. Your family helped them get
started.

FISHER: Yes.

MAUNDER: So, it really was a Fisher family enterprise in each case.
FISHER: {QUERY AUTHOR)} Rut, we had a group that always invested
wherever wa invested. There was the Cordse familv and certain other
individuals.

MAUNDER:  Who were the other individuals. What other families
interested in these propositions?

FISHER: Oh, it’s a little hard to--=

MAUNDER: Were the Delaneys and the Rettibones and the lWhites
involwed in thizs, too?

FISHER: Yes, all of them.

MAUNDER: All of them.

FISHER: But, not in the Golden Rule end of it.

FISHER: No. We went into those with the lumber company and my
father was president of the--manager of the saw mill down at Fisher,
Louisiana. I went down there once a yvear anvway. I°'d be down there
about a week. They had a buyer who would sit in with the Golden
Rule crowd at times in buving merchandise.

MAUNDER: How profitable was the mercantile end of wvour family’s
opevations in the lumber towns?

FISHER: MWell, they were reasonably satisfactory as investments.
They came in competition-—-it wasn’t any old mine.

MALUNDER: Well. weren’t vyou the only stove in the town?

FISHER: No. There were other storves in RBozeman and in Missoula,
too.

MALUNDER: RBut I mean in Fisher, Louisiana for example.



FISHER: O0Oh, yes there.

MAUNDER: Or in Missouri. Some of those townz. You were the only--
vou had no competition.

FISHER: 1In Fisher, Louisiana they had all the land. 800 and some
dcres there that covered all the area in Fisher and thsat was all
owned by the lumber company. It had a store. MNobody else even
owned a building. They ouwned all the buildingz and everything else.
Does now .

MAIUNDER:  Well what kind of a return did vou get on your investment
in the mercantile business in that kind of situation?

FISHER: Very satisfactory.

MALUNDER: Wery satisfactory. Could you give me any idea of how much
of a profit you could anticipate in a given yvear?

FISHER: It waried from year to vyear.

MAUMDER: But in a good year how much would it be?

FISHER: I don’t know if I’ve ot any figures here or not,

MAUNDER: Was it as profitable as the lumbey businezs that you were
in?

FISHER: 0Oh. that was just part of the lumber company vou known
and--

MAUNDER: It was all considered part of the lumber company. s that
right?

FISHER: We had a mercantile profit and we had a lumber profit and
if we sold timber or logs. why we'd have that profit. This would
all be designated. ond your books

MAUMNDER: But, you were primarily involved in thozse davs in the
mercantile end of it weren’t you? You were buyina?

FISHER: Well, T was in that but I was buving for the--

MAUNDER: For the mill.

FISHER: For the {QUERY AUTHOR}, the operations and all.

MAUNDER: Oh., you were buying eauipment for the mill?

FISHER: I was the assistant manager_if anything came up. Taxes, I
alwavs handled the lsgal business. The assessments. T handled all
that.

MAUNDER: In both Missouri and Louisiana?

FISHER: 1In Missouri. Not in Louisiana.

MAUNDER: Not in Louisiana.

FISHER: I’ve heen president of that down there but Mr. Quillen has
been our manager there for--well, for 50 vears I guess. He never
wor ked anvwhere else. I think he’s just passed his &5th birthday
not long age. And he’s never worked for anvbody except our {QUERY
AUTHOR Y Grandin part of Diamond Fisher, Louisiana. The Red Diamond.
MAUNDER: Tell me, vour investment in the lumber business down in
Figher , Louisiana--

FISHER: Has been very profitable.

MAUNDER: Yes, has been very profitable and has thi=z heen a venture
in which you shared the dark ownership with these other lumbering
families we mentioned before?

FISHER: Well. they usually., if we started anvythina.made any
investment . well they’d be sure and keep u= in mind. The result was
that anvthing we would ao into, we’d let them know and they would
coma in and buy their share of stock.

MAUNDER: Was there any ratio by which the ocwnership was split up
batween the families? No fixed ratios?

FISHER: No. From time to time this would develop.

MAUNDER: In some instances the Fisher family would have a maijority



of the stock and some of these other companies would have just minor
fractions of it. In other cases the DelLaneys miaght own most of the
stock in a company and the rest of you might have minor parts.
FISHER: White and Delanevs. they had a larger contvol of Louisiana
{QUERY AUTHORY Lumber Company, for example. But we had a laraer
control of the Cords Fisher Company.

MAUNDER: And did vou have larger contryol of the Forest Lumber
Company?

FISHER: It was {QUERY AUTHOR} White who was rveally uzually the head
of that.

MAUNDER: And what about the Fisher Lumber Company down in Fisher,
Louigiana?

FISHER: My father and myself.

MAUNDER: And you had the controlling intere=st in that company?
FISHER: Well, I don’t say we were {QUERY AUTHORY. We were the
officers.

MALIMDER: Well, did vyou own more than 50% of the stock?

FISHER: T don’t think we owned 50% of the stock.

MALUNDER : You don’t.

FISHER: I don’t know of any of our companies where anvbody
controlled it.
MAUNDER : In other words in none of theze companie=s did any one

family contral a majority of the stock.

FISHER: Not to where they used it as--

MAUNDER: As a means of control.

FISHER: That'’s right.

MALUNDER: This iz a really interesting because it shows, it seems to
me, at a very early period how a group of different families in the
industry harmoniously worked together to make their capital
accomplish what none of them could have done alone. Is that a fair
=tatement?

FISHER: Well. T won’t say it was impossible but T don’t think it
would have been as satisfactory. Because Father, he was manaaer
down at Fisher, Louisziana, but he and Captain White went down there
and Father was made president of the Fisher and Mr. White was made
president of the Louisiana Central Company and they worked together
and took stock in their company and they took steck in {QUERY
AUTHOR Y. And {QUERY AUTHORY} somewhere in there.

MAUNDER: There were a number of other companies then, too, in this
came area that vou were interested in, weren’t there?

FISHER: We had the stores scattered all over the country.

MALINDER : Stores?

FISHER: Retail stores in Celorado and Montana and I don’t know.
There are so many different places it’s hard to remember them.
MAUNDER: Did the mercantile business begin to assume a laraer
importance as time went on than did the lumber business or wherse
they equal in weight?

FISHER: Well, to me, I was very close to the lumber business from
the time I was a child. And I was very-—well, I just like I am now.
I’m head of insurance companies and the bank and a numbery of
activities here in Seattle. And I'm president of the Louisiana Long
Leaf Lumber Company--1°m the head of that.

MAUNDER: What I°m trving to get here Mr. Fisher iz whether at a
certain time in your career. the mercantile business seems to have
become very much lavdger and spread out much broader across the
codntry and involved many stores and became one of the higoest



buying groups that went to the market, as you say, svery vear to buy
for all of its variouzs stores. What I’m trying to get at iz thi=z.
this aspect of your family investment becemes of larger importance
in terms of volume of business and in terms of profit than did the
lumber business.

FISHER: No, I don’t know that I would say that. But I've been thes
~-not the retail businegs but--my brothers Will and Burr and Dan all
were managing stores.

MAUMDER: Retail stores?

FISHER: In Mentana.

MAUUNDER: Are thome stores still operating as thev were then.
FISHER: No, they were ovrganized over there as Fishey Mevcantile
Company . And that Fisher Mercantile Company. Mr. Chambers, I

believe was his name, finally bought that. and father ocwned a
building there at Bozeman. He built it for a store and then also in
the upper floor the Masons wanted to make a two story building of
that for the Mason Headquarters in Rozeman. That was the second

floor of father’s building and still is. They =till own that, T
think.

MAUNDER:  Well, going back again to this association of different
families down in Missouri. you as the Fisher family became wery
clozely related to the Grandins, the Whites, the Delaneys and the
Pettibones .,

FISHER: That’s right.

MAUNDER: Now I believe most of these familie=s had originally come
out of Pennsylwvania. hadn’t they? and moved out there te that part
of the country.

FISHER: Well, the Grandine were from Pennsvlvania oriaginallyv but
Captain White, I think, was up in New York State somewhere. and he
went west to Grandin, Mi=sourl many, many years ano.

MAUNDER: And they had been in the lumber industry down east, had
they not, before they moved out to Missouri?

FISHER: The Grandins were investment people. {QUERY AUTHOR?
Pennsylvania.

MAUNDER:  What had been the source of thely wealth? What had they
made theivr money in originally?

FISHER: Stock in the Northern Pacific Railroad. They would buy
bonds. Finally they had to foreclose on, I don’t krnow-=70 thousand
aceres of that fine land theve in North Dakota. They had loaned

money on it and they had to take it over. They were really the bank
in a way.
MAUNDER : That became the gareat Baonanza Farm land., didn’t it? Then

they invested some of their money in forest land down in Missouri in
the Ozarks, vight?

FISHER: That *s right. In the Ozarks and down in Louisiana and--
Father and Captain White went to Fisher and the Grandins didn’t like
the title of the deed that was covering Fisher for some reason and
they didn’t take stock in Fisher. They went over to Grandin and
they had their investments over there and Waverly joined them over
there but they didn’t join the 4-L. They didn’t like the title.
MAUNDER: I°'d like vou to tell me a little kit more about the people
with whom you had been associated back in those early davs in
Missouri and Montana. You must have known Captain White well. You
knew him as a business associate and as a personal friend.

FISHER: Well, he was the president of the Missouri Lumber and
Mining Company and he was in charae of the Sales Co. in Kansas City.



Cords Fisher and Winona Co. az well the Grandin Company. and we
merged our selling in the Kansas City office and when Captain White
of {QUERY AUTHOR} was alive he was head of it. and then Raymond
White came in there since.

MALNDER: Can you tell u=s a little bit about what kind of man
Cartain White was. How do you remember him? What =mort of a person
was he?

FISHER: Well. he was a school teacher in Rochester, New York. I
think. The Grandins had him @0 down to Grandin., Missouyi and he was
the school teacher .

MAUNDFR: He was hired first of all azs a school teacher?

FISHER: Yes. He was a school teacher in Rochester, New York, T
think. and then Captain White and Mr. Bircher of the Orark in Winona
and Fisher of Rirch Trees got together and organized the Missouri
Lumbey and Land Exchanae Company in Kansas City and Captain White
was the president of that as long as he lived. Raymond has been
president of it since and we have our meetings down there each vear
now .

MAUNDER: Can you t=11 me any stories about Captain White that vou
remember that would help us to understand him and to see him as a
real live person.

FISHER: Well. Captain was appointed by the govermment when I came
back--he was, what was his title--a govermment official and Mr. E.B.
Grandin had a home over on Connecticut Street in Washington. D.C.
and Captain White and I epent three davs there with them and I was
linina up an inheritance program for Mr. Grandin and Captain White
was there and he’d been on the shipping board and helped them to
build some wooden ships.

MAUNDER: When was this, during World Wayr 1?2

FISHER: I think so. They made wooden ships while Captain White was
head of it. and I was three days there in Mr. E.B. Grandin’s office
in Washinaton. D.C. and that was in his basement of his home.
MAUNDER: What did vyou say you were doing for My, Grandin?

FISHER: Well, Mr. E.B. Grandin wanted me to come to Washington and
I was going back to New York and Washington, D.C. from time to time.
He liked me to come out to his house. He wanted me to figure out a
proaram connected with his estate. I sat for 2 davs with Mr. E.R.
Grandin to figure out {QUERY AUTHOR} for handling his eztate for his
family.

MAUNDER: I see. In other words divesting himself of certain parts
of his estate before he died.

FISHER: Yes, to get it into shape for that.

MAUNDER: Tt wouldn’t all be taken up by inheritance taxes.

FISHER: So I spent 2 days with him deing that. This was attorney’s
advice without any compensation or anything.

MAUNDER: You ware kind of looked upon as the financial advisor.
were you not?

FISHFR: Mr. Grandin thought sn and his wife.

MAUNDER: When it came to investment especially vour word was highly
regay ded.

FISHER: I have in my wvault. T think, letters from F.G. and J.L.
Grandin, Srs.., fathers of the vounger men that we knew. They wrote
me and said. 0lly. this was E.L. Grandin. Sr.. E.B. and I have seot
aside 2 million dollars that we want vou to inwvest for u=z. 1 have

that written letter in my wault. PBut, T was working to see that

they got into investments to the extent of 2 million dollars.



Finally T was over in London and they were interested in the
Metropolitan Building Company that had the lease of 10 acres of
zchool land here in Seattle and the Grandins had put in a million
dollars. Loaned it to them. I was in London and that stock went
down to $84 for $100. For $100 worth of stock he dot paid $84 and I
zent a telearam from New York to have Douglas--that I'd just been
able purchase some from one of the big trust companie= in Scotland
that had its offices in New York. I went down to his office and T
agot an offer from him to buy a whale of a lot of that stock at about
%98 or something like that and I found a trust company back in
Seotland and it had about & hundred thousand dollars of that stock
and T bought it, I think, at %84 and it was hard to get at par in
Seattle.

MAUNDFR: This was the Metropolitan Building stock?

FISHER: Yes .

MAUNDER: Well, yvou invested at least a part of their ftwo million
dollars in the purchase of this Metropolitan Ruildina steck, right?
FISHER: That's viaht.

MAUNDER: How much of the two million did that reauire?

FTSHER: 1I’ve forgotten exactly but it was auite a substantial
amount and then they had me look over timber down in southern Oregon
and northern California. I lnoked over lots of it., Thousands of
acres. Finally, it developed that he wouldn’t make the meraer.
MAUNDER: When you say that you looked ower many many acres of
foreset land, how did you ao about actually doing this?

FISHER: Oh, I had one or two crews that I had engaged all the time
and then I°'d get additional cruisers so I had 44 thousand acregs in
Douglas County, Nregon and I had a number of cruisers there.
MAUNDER: Had you bought this land or the options on this land
stryictly on the strength of the cruise report. or had vyou heen to
look at it yourself?

FISHER: I went mvself and then I also had the cruisers.

MAUNDER: You were relving not only on the cruisers’ reporte but yvou
had yourself--

FISHER: {QUERY AUTHOR} about forty thousand acres there in Orveaon
and I’d arranaed for Mr. Bordeau, who was the bezt judee of timber

as such and of logging as such and Mr. Lona agreed with me. That he
was the best informed man in the whole west and I had a fellow down
in Akherdeen al=o aareed to it. So we got ahold of them and we

bouvaht 24 thousand acres, I guess.

MALINDER: Have most of these acreages that were bought at that time
been sold subsequently or have they--

FISHFR: They have meraed with Weyverhaeuser .

MAUNDER: Were thy merged at the same time?

FISHER: Mo, different times

MAUNDER: They’ve come in the Weverhaeuser Company then at different
times in the past 40-50 years?

FISHER: {QUERY AUTHOR} how many times.

MALINDER: For example, you said that you bought considerable acreace
in California. 1Is that now part of that—-

FISHER: I cruised large quantities down there.

MAUNDER: You cruised large quantities?

FISHER: BRut I didn’t buy so much.

MAUNDER: You didn’t buy much? How much did you buy and what was
it? Was it redwood or?

FISHER: f{QUERY AUTHORY Somewhere avound Bond, Oregon and then also



cdown in noerthern California and that is where a timber company is.
MALIMDER:  Arcata, Redwoond?

FISHER: I foraget.

MALINDER:  And then vou also made cruises and bouaht tfimber land in
Oregon in quite some gquantity, right? What were some of the main
purchases you made in Oregon?

FISHER: Well, at Klamath Falls.

MALUNDER: How much did you buy there?

FISHER: I'we forgotten. That was bouaght for the companies. I
didn’t buy any for myvself.

MAUNDER: It was bought for the company?

FISHER: Yeas .

MALUMDER:  You mean the Grandins?

FISHER: There were other than Grandin {QUERY AUTHORY. whichewer it
might be.

MALNDER : I'm talking now about the earl)lier vears before vou became
associated with the Weverhasuser Company you boudght some land down
there .

FISHER: I was always associated with Weverhaeuser at Klamath Falls.
MAUNDER: Right frem the very beginning of the time vou were out
hare?

FISHER: Yes.

MALINDER: T thought the association with Weverhaeuser only cams a
little bit latey on.

FISHER: My first a=zsociation with Weyerhaeuser was that I bought 40
acres of land from him up at {QUERY AUTHOR} and then I turned around
and made it into & mill site and I had bought it for Grandin {QUERY
AUTHOR } put the mill {QUERY AUTHOR land they needed water foy a pornd
{ 2UERY AUTHOR lwanted me to take a drive up there and said: we’ve
aot to get some water for this Palmer plant-—-Palmer Everett-—and I°d
like to have you go up with us-—-George Long and Willard Warren. 1
belieue.

MAUNDER - Willard Warven?

FIGHER: Yes, he and his brother—-in-law and he died. Fell out of
his chair in his office in Seattle. And s=o he and Mr. Long wanted
to get a pond for three or four hundred thousand feet of timber for
a saw mill. T said: why not get enouah for a billion and a half
faet . He said: what are vou talking about? I sasid: If vou?’ll giwve
me a couple of hours, 1’11 take vou up and I’]l1 =how you where wvou
can get a mile and a half where vyou can float logaz on water. Tt
won’t cost you over $150. Well, I got in the cay and took them up
there., S0 all we did was put a dam where the water went out of the
slouah inte the riwver and I did it just by blocking off this outlet
of the slough. It backed that water up sight feet deep. Here’s a
highway up here that can give us an eight foot dam and will cost u=
only a few dollars. We did that and they uze it yvet., And just put
that dam in there and it backed up that water in that slough for a
mile and a2 half and you could have logs and logs and logas dumped in
that mile and a half of slouah.

MAUNDE®R: So in a sense you made the selection of the mill site for
Snoqualmie Falle?

FISHER: I bought it . Bought it from Grandin {QUERY AUTHOR} Bouaht
part of the land from Weverhaeuser to do it then later when we
meraed Weyerhaesuser finally got it all.

MAUNDER: Why did Grandin {QUERY AUTHOR Ynever build and start
harvesting his timber? Build a mill and really ao into the



manufacture of lumber?

FISHER: Well, we were interested in the —-—had great confidence in
the Weyerhaeuser {QUERY AUTHOR lat Snoqualmie Falls.

MAUNDER: 1In othery words vou had been more interested in speculating
on the rise in the wvalue of timber land than vou wers in the
manufacturing of lumber. I=s that right?

FISHER: Well, I wouldn’t =ay just that, but-=

MAUNDER: Well, did you go into—-until you got into an association
with the Weverhaeusers, you had not built any mills of your own out
west |

FISHER: Well, we had that mill site up there and we had a stove.
MAUNDER: And vou started to build a mill on the mill =ite?

FISHER: lWe had two mills. We had number one and number two. We
had a third mill as a shingle mill.

MALINDER: You had two mills on the Snolqualmie Falls-—-

FISHER: Three really counting the shingle mill.

MAUNDFER: Counting the shingle mill. \lWere these mills that you
bouaght with the property or were they mills that vou built?

FISHER: I built,

MAUNDER: You built them.

FISHER: I was in charge of buyina and eperating. I spent three
vears up there myself,

MALINDER: Well., what I'm getting at iz were those mills on the
around when vou bouaght the land or did you have to bhuild them?
FISHER: I boudght the land from Weverhaeuser for the company.
MALINDER: And were there any mills on the land when you bought it?
FISHER: No. there was an old lumber company that had. many many
years before, had laid out a mill site and there was about ten acres
of land that I was very anxious to get ahold of and finally I found
that ten acres went into an estate and that estate was three women
down in California and I went down to California and bought that
fifteen acre=, I guess it was. That was right along that slouah and
I paid them $15. I think for it.

MAUNDER: Fifteen dollars?

FISHER: I think it was.

MAUNDER : Totally?

FISHER: I think so.

MAUNDER: For how many acres?

FISHER: Fifteen.

MALUNDER:  You paid a dollar an acre then? You were a very anod
buyer of land.

FISHER: W&ll that was just stuff there. It was flooded and vou
couldn*t do anvthing with it.

MAUNDER: But it had a real value to you? Potential.

FISHER: I figured we could use it. And finally we got the Northern
Pacific Railroad to build a railroad across the river in that
property. I handled all of that for the Snoqualmie crowd. Because
it was pretty hard to et a road from Cedar Lake down to Snoaualmie.
I wanted to see a main line railroad right throuah Snoqualmie up
there where the station is. So finally I got an arranagement where
vou could come down from the main line of the {QUERY AUTHORY and
switeh right on--right up almost where the office is and the
railroad goes in there {QUERY AUTHOR) all the way around up that
creak up here. Rut I did some workup there at--Mr. Long, mv
brother-in-law--it meant a lot to him. That is aetting the railroad
across the river. 1 was back in €t. Paul and T aot the railroad



company to agree to do that so they could have a railroad right in
the big plant across the river. BRecause Father and others had
bouaht the site on-— the Snoqualmie Town =ite on the riwver and 1T
didn’t want that. T wanted it vight over acro=s= the rviver from
Snoqualmie and up where it is. So finally I got-=-I finally aot them
to raize about four or five feet of plank bulkhead akove the dam =o
as to push the water back in our slouch =0 it would have standina
water—-—-8 feet of water in the slough. I came down to Seattle-—from
Snoaualmie down to Seattle and I finally got them to agree that thevy
could raise the water from the dam back in the slough and not
interfere with the four feet of water on the river. And then I had
to aget right-of-way and 95 acres of a farm. <o we bought the farm
and the 9% acres was covered by the railroad. From the mill where
thev’d come on and get un the slope where they’d get back on 400
feet lavel above the mill. And the timber—-—-first I’d bought timber
from one of the old-timers up there. Then there were little pockets
of timber springing up and my gosh it got up there to where it got
zo high that I had to cut a two—foot path and shove the sticks up
there, two or three inches in diameter you know and push it back
into the timber that was so clozse. You couldn’t lay it down and I
tried to get a two or two and a half feet for us to vun our survey
line going up the hill above the mill =ite because the timber had
come up =o thick. But we got it all right but we ended up just
puszhing that timber back. Couldn’t lay it down but we gant up that
bushy hill all right with the survey line-—-about twno or two and a
half feet wide.

MAUNDER: How do you remember George Lona, Georvage S. Lona?

FISHER: Well, he was one the areatest friends I ever had, and my
wife. We were very, very, very dear friends for a long time.
MALUNDER: What do yvou think made Georage S. Long =o areat a man in
his field?

FTSHER: Well., George Long was the Weverhaeuser Company for auite a
while.

MALINDER: Yes., but what about the man made him great in vour
estimation?

FTSHER: Well, he was--back in the Dakotas or somewhere back there
he started to work for Mr. Weverhaeuser and some of the crowd and
they knew him way back there before he came west, So that in Tacoma
he was the only man--he was Weverhaeuser Company. He was the only
man there.

MAUNDER: Right but did that fact make him great or were theres
thinae within his own personal self that could have made him great?
FISHER: His own knowledae. He was brilliant.

MAUNDER: He was a brilliant mind.

FISHER: Right .

MAUNDER: How can you illustrate for me how brilliant he was?
FISHER: Well, he’d had such marvelous experience back eas=t and then
in the west and he was the Weverhaeuser Company. IT you wanted
anvthing you went to George Lona. He was the boss and they
recognized it and evervhody el=ze did. And it Jjust =so happened that
he and I were brought toaether both with the Weverhaeuser and
Snoqualmie Falls operation. We were just very dear friends.
MAUNDER: TI'we heard it =aid by many people that Georags Long’s word
was just the surest thing in the world. You could count on it. If
he said thus and =so then vou would never have to worry about it
Without any paper or signature or legal Fforms. yvou would know that



that word would be carried out. Can you cite any such story from
your own acquaintance with George Lona? TI*m sure yvou can.

FISHER: Well, on one Saturday afterncon, Mr. Long wanted me to come
over . He called up and I went over. T was goina tn Kansas City far
a few days g0 I said: Well., Mr. Long I think it would be better--
I'm aoing down to Kansas City and I think it would be just as well
to organize the timber company here todavy. What do vou think would
be a aood name for it? Snoaualmie Falls Lumber Company. I think
that would do. And who do you thirnk the officers ought to be? 0h I
think probably I should be president and you should be vice
president and treasurer. You think that’s the way it ought to be?
Ye=, May I tell them in Kansas City that we’ve organized and that
vyou’re aoing to be president and 1’1l be vice president and manager
and g0 forth? O.K. with me. Well, I went to Kansas City and {QLERY
AUTHOR )} and I {QUERY AUTHOR} and we went up to St. Paiul with
authority from the people at Kansas City to tell the lWeverhaeuser
man. now he’s dead--

MALINDER: F .E. Weyerhaeuser?

FISHER: Well. there was F.E. and then there was—-

MALUNDER @ John.

FISHER: Well, there was John and then there was ancther.

MAUNDER: Rudolph?

FISHER: Rudolph. I was to go back and report to the Weyerhaeusers
that we had organized the Snogualmie Falls Lumber Company and who
the officers were and {QUERY AUTHORY} with Mr. Lona and when I got
there, he =mays, well, I guess we might as well get it fixed that way
then. And I don’t know, he got ahold of somebody in St. Paul and I
was authorized to o ahead with it when I gaot down to Kansas City
then went back up to St. Paul and they had a meeting the same day we
did in both places and aquoted the same thina. {QUERY AUTHOR}
MALUNDER: I°’ve been just looking through these corvespondence files
here and I have one here that dates back to the 1920s and involves
some correspondence between wvarious parties in vour aroup over the
affairs of the Louisiana Central Lumber Company and the Louisiana
Lona Leaf Lumber Companvy. And I notice here in a letter that has
been written by Mr. Pettibone, I believe. But there were in that
letter carbon copies sent tao the following people: R.B.W., San
Francisco. It’s obviously R.B. White, isn’t itz

EFISHER: I aless so.

MALUNDER: No. wait a minute. There’s R.B. W. in San Francisco and
R.B.W. in Kansas City. Were there two R.B.W.s in the group?

FISHER: Not that T remember .

MALUNDER: No. The G.W.D. That would be Georage W. DelLaney. Chicaco
and W.H.D.. Will Delaney, St. Louis. G.W. G., Cleveland?

FISHER: I don’t know that.

MALUNDER: That one doesn’t ving a ball.,

FISHER: I don’'t remember at the moment.

MAUNDER: G.W.6. I°’1] bet it should be G.W.D. That would be George
W. Delaney, Jr. UWouldn’t it?

FISHER: He wa=z in St. Louis.

MAUNDER: Yea. Well, who would have been in Cleveland?

FISHER: Rert Grandin.

MAUNDER: Bert Grandin. 0Ok, it could have been one of the Grandins
then? And then J.L.G. That would a Grandin in Bozston wouldn’t it?
FISHER: Yes .

MALINDER:  J.L. Grandin. R.A.B. at Figshey. That would have been



vour man Bleomer wouldn't it? Your manager, P.A. Bloomer.

FISHER: Former manager . He’s dead now.

MALINDER: And then st Clark, C.E.S. S€lagel.

FISHER: Slagel. Clarence Slagel.

MAUNDER: Do vou remember some of these people personally?

FISHER: Yes.

MAUNDER: Do you remember W. B. Pottibone?

FISHER: Yes.

MALUNDER: Tell me a little bit about W.B. Pettibone.

FISHER: Well ., he has a bank there in Hannibal. and he has north
Miz=zouri lumber vards, retail vards. He’s a stock holder with us
down south there particularly near Grandin, the [QUERY AUTHOR]
Central. He’s a director there.

MAUNDER: Had his family been in the lumber business back sast?
FISHER: Well . he =succeeded in my office. His father’c dead now and
he succeeded his father.

MAUNDER: Well, had they made theiry money in the lumber Business back
east before they came out to Missouri?

FISHER: They’ve been in the business there for a century. Started
out with Mr . Weverhaeuser and then they went -

MAUNDER: The Pettibones started out with Mr . Weverhaeuser?

FISHER: Well, he was with the Delaneys—-—the Pettibones and Delanevs
were together at Hannibal.

MAUNDER: Had there been 2 link between them and the Weverhaeusers in
the early dave?

FISHER: Well, they were-—-there was a bad storm up the rviver there--
what i= that river that Weyerhaeuser used to log down the river?
MAUNDER: Chippewa?

FISHER: Chippewa. And--

MAUNDER: Did they loosze a 1ot of logs down the stream?

FISHER: Mr. Weverhaeuser had a vard up the river and a storm came
alona and tore out the protection for his vard. the lagz fleoated
down and went into the vards of Mr.-—what’s hiz name?

MAUNDER: Which one. I don’t--

FISHER: Well, he’s one of the old-timers there,

MAUNDER:  You mean an old Wiscon=in? You don’t mean Edward
Rutledae, do you?

FISHER: No. He and Mr. Weverhaeuser were associates in the early
davs.

MALINDER: {QUERY AUTHOR} Montree?

FISHER: No. Well-=-

MALINDER: Was it Orrvin Ingram?

FISHER: I think mavbe it was. The loas were floatinag down this
river and the floods--and the Weyverhaeuser loas got ower into this
other party’s boom and he set them aside and saw that they were
floated to the proper boom down on the Mississippi River. and the
friendship was cemented from that Ltime an. They were very jealous
of sach other hefore.

MAUNDER: Up to that time, huh? What else do you remembher abhout the
relationship of Pettibone to Weverhaeuser. How did they aet-—how
did they aget to know each other?

FISHER: More or less when they saw the affiliation of the
Weverhaeusery crowd there in the bank at Hannibal ., MTesouri. The
pPartners.

MAUNDER: I =ee the partners--the Weverhaeusers came tn that bank ta
cdo certain business and they got to know them that way.



FISHER: They were with the Weveyhaeusers up there {QUERY AUTHOR?
raft that floated down the Missouri River--down to Hannibal,
Mizsouri.

MALNDER: Yes., Georae W. Delaney told me a lot about those yvaftes in
the interview that I had with him. He has a bovy who rode the raft.
FISHER: I rvode the rvaft down the {QUERY AUTHOR}. T yvode the rafts
overy that rouah water down the Snake River about 70 miles. The
aovey nor-—-Good, I believe was the name. the governor of Idaho and
the Humbureas.

MAUNDER: Ye=. Tom Humburg?

FISHER: Humburg and two other parties and myself were riding
horyeseback over there in Idaho and we went owver tn this river and gotf
on this raft made up of loas {QUERY AUTHORY about two and a half
feet T would sav. so high so vou could put yvour fezet up above any
water down the river and then vou had a back to it so that vou could
lean back. And we went down there 70 miles in pretty rouah water.
But we didn’t hawve any trouble at all. Didn’t et wet. The
Governor of Idaho and Tom Humburg and one or two other bhovs in the
crowd.

MALINDER: Did vou ever know Harry Shellworth over there in Idaho?
He was with the Boise Payette Company.

FISHER: T don’t think I 4did.

MAUNDER: He was a areat one for taking people from executive ranks

ot on wilderness toure and fishina trips and so an. Well, Mr.
Fisher we’ve talked a fair amount about the thinas vou’ve done in
the lumber industry. I°'m sure there i= a great deal more than vou

could tell us about this part of vour life. What do you remember
most wvividlwv about your relationship with the oriaina) Frederick
Weverhaeuser? You must have had some contact with him.

FISHFR: I have a picture in my office of him out at the
university-—1915% and 1909--

MALINDER:  What university is that?

FTISHER: The University of Washington. They had a timber there
abhout 12 inches {QUERY AUTHORY 24 feet long. They had it on dizsplay
at this 19215 fair I think it was. and the senioy Weverhaeuser was
one of thoze people in this picture that's on mv desk there. and my
father and D.B. White and I don’t remember the other fellow ijust at
that moment. Rut there’s Grandin there and--

MAUNDER: What =ort of a man do you remember Mr. LWeverhaeuser to be?
FISHER: 0Oh., I juzat met him to shake hands.

MAUNDER: You newver knew him other than that?

FISHFR: He was here when I came owver and Mr. Colemar and Dr. Del.ong
introduced me to him. I knew Mr. John.

MAUNDER: Now you knew the boy, his son., better T take it.

FISHER: Yea .

MALUNDER: Did you know the second generation of that family better?
T.2, Weyerhasusey and Rudolph?

FISHER: All of them.

MAUNDER: F.E. and Charlie. You knew all four brothers? Did vou
kriow any of them really very well?

FISHFR: T knew all of them pretty well. Charlie T didn’t know =o
well. He died when he was on the way around the world T think and
then—-hack over in the Orient. I think he died over there.

MAUMDER: But vou knew him less well than vou knew the other three.
FISHER: Yes. I just had met him. But John Weveyhaeuser came over to
my office one day and he said: I asked father if I could caome over



and aet some information from you. About what? Taxes. Well., he
spent close to a day thevre with me trvina to figure out his
inheritance taxes. His brother lived in Washington D.C. He had me
ztop off in Washington, D.C. and spend three dave with him and Mr.
White on fiaguring out the way to sawve inheritance taxes.

MALUNDER: You got freauent reauests for that kind of help from yvour
friends, didn’t vou?

FISHER: Yea. I got it from Weverhaeuser and the Grandinsz.

MALINDER: How do vou feel vou were able to helo them? What advice
did vou give them?

FTEHER: My interpretation of the restrictions in the law sihatever
it miaht be,

MALINDER : Do you feel that vour interpretation of the restrictions
in the law were such as to guide them into a course of action that
thev ultimately took then to gqive themselves some tax relief?
FISHER: They used it in their willes and all. Recause 1 was pretty
well informed in those davs.

MAUNDER: Was vour information that you dgot from vour own research
or did vou have good legal advice of vour own?

FISHER: ™My own studie=.

MALINDER :  Your own studies. What did you do in that stucdv? Did vou
read the laws themselves?

FISHER: Yea., Made my interpretation out of them. I used to try to
keep wvery well posted on all the tax laws. More so than I do now.
MAUNDER: We have a program going down in Ovegon riaht now which is
studving the history of the forest tax law of Oregon., We’ve got a
man working on it and he’s writinag a history of farezt taxation from
the early vears right up to the present time. You say that you kept
abreast of all the ledislation being written into the statue bookz
in the states in which you were operating and on the national scene
as well., You mentioned that you were freauently goina back and
forth to Washingtoen. Did vour ftrips there involve vou in matters
roncerned with thisz legislation?

FISHER: O0Oh, at times it was. Mr. White or the Grandinz and then
My . John Weverhaeusery. I remember he cams over to myv office from
Tacoma. sat down in my office and wanted to get the interpretation
of the new laws at that time.

MALUNDER: Were vou an active member of the National Lumbermens
Association or the NAM or any other?

FISHER: I was with the flour millers national association.

MALINDER: With the flour millers? Not of the lumber?

FISHER: Not of the lumber. We have a man in Loui=siana who could oo
back on that, {QUERY AUTHOR IBloomery . They were on all the key
committees of the lumber business.

MALINDER: {QUERY AUTHOR} or Bloomer represented the 4~ company then
in —-

FISHER: They kept us well posted in Louisiana on the tax laws. Tuwo
very good men.

MAUNDER: Why did the investment at Fisher, Louwisiana turn out =o
much better than other investments that were made about the same
time and by the same aroup of people in other partses of Louisiana?
Such as at Clark and various other places.

FISHER: That'’s an embarrassing question to answer .,

MAUNDER: Well. it can be confidential if you wish. Tt doesn’t have
to be public.

FISHER: Well., we just krnew a hell of a 1ot more about it than thev



did.

MALUNDFER: In what areaz did you know more about it7?

FISHER: 1In some aves of the tax laws. particularly {QUERY AUTHOR?
timber .

MALUNDER: Well, what did vou do that they didn’t da? Did ywou cut
yvouy timber on a different basis than they did?

FISHER: They =old theiy timber. They reserved the right to cut the
timber nine inches. I think, in diameter ., or laraer. when they sold
the land ta the International Paper Company and also the Standard
Company. That’s where it went. And this fellow that’s supposed to
be the richest man in the world has B4 000 acyes., I think, lzased
from us now.

MAUNDER Is that Paul Getty?

FISHER: No, he’s {QUERY AUTHOR}. He’s =said to be the richest man
in the world. Well, he’s been handling our stuff down there--
central Coal and Coke, I guess it is. He does it in a very fine way
and thouah he iz one of the bigogest gamblers in Shreveport 1 duess.
But he certainly is always a fine gentleman to work with on our
land.

MAUNDER: UWhat s his name? You don’t remember?

FISHER: 0Oh, I should. I know him so well. Tt is the man whose
rrama iz publicized more than any other man as being the richest man
in the world a few wvears ago--two or three vears ago. And

Shrevepart im hiz home. He used to keep up with a woman down about
two and one half miles from one of our old very dear friends. He'’s
been out here several times. He’d coms cut these certsin two weeks
of the wvear that he’d try to get here and someons has alwavs
arrandged for him dewn at the hotel o that he had =0 many rooms
there. A large gitting room and dining room. He’d come down heve
every vear and T think he’s still alive. I°m not =sure,

MAUNDER: Can’'t think of his name.

FISHER: It’?_elipped me Jjust for a moment .

MAUNDER: Well, yvou haven’t completely clarified for me why tha
Louisiana Long Leaft Lumber Company has made a long term =success of
its operation while the othey brother and sister companies that
occupied the same general area and the same general tvpe of timber
and the same opportunity went out of business and left the scene.
Mow., T gather from vour answer that the' ownership of the other
companies ju=t did not see the long term value of holding onto the
land and waiting for the trees to come back. Iz that right?
FISHER: Nor did their manager .

MALUNDER: Nory did their manager. The men who were emploved--
FISHER: They sold all of their land and their timber to the two
companies and the 4-L Company was disposing of any land. It kept
itself in timber. The 4-L was bandled entirely different. My
fathery was handling 4-L and he was a conservative oberator adainst
some people ower at Clarks that weren’t paving enough attention to
their business. Too much with other women {QUERY AUTHOR ' and fthey
didn’t do well. Doesz that answer it?

MAUNDER: Well. that sounds like a pretty good answer to me. I’'m
trvyinag to remember who the management was at Clark.

FISHER: ©Cladle.

MAUNDER: Clagle, that's viaght. Where was Shepherd a manager?
FISHER: Claale, Mo, Shephevd came out here to--

MALINDER: He was at Grandin wasn't he?

FISHER: Ye=s, he was a school teacher when he started in Grandin and



then he was with them ower there on the lake in Oregon for a little
while. aAnd Shepherd had common sense but he was walking out on his
wife accordinag to everybody up around Shrevepert and when he was up
there in Grandin with Long and Pettibone. My gosh, where’s
Shecheyd, he hasn’t shown up vet. Well, he’d had lunch and aone tao
vigit with a lady. We were waiting to go out into the woods. And
that didn’t go very well with them and he wasn’t very true to his
wife.

MALUNDER: How did that effect his relations with the people he was
working with?

ETSHER: Well for a time he staved on the Jjob. That'’=s all beep~-1
don’t think he’s been in the papers for some time.

MALNDER: Well . he’s no longer living, is he?

FISHER: I aguess not. I guess at the moment the new man we’ve got--
what *2 his name? The bose down there now.

MAUNDER: You mean in Fizher?

FISHER: Mo .

MAUNDER: Where?

FISHER: Louisiana Central.

MAUNDER: Louwisiana Central. There's a man by the name of Izles
there. That'’s the ona.

FISHER: He was a fine gentleman. I was very fond of I=les. Mr=.
Izles, too, The other one is the one that'’s rvepresenting them down
there now. What i= his name? @& nice aentleman.

MAUNDER: I don’t know. There i=n’t anv recent correspondence in
these files heve. This iz all fairly old stuff here so it wouldn’t
be in this.

FISHER: This vear is the only year I haven’t atterided a meeting at
Wansas City in 50 or &0 vear=. BRut I didn’t think it was wise for
me to go down to Kanzas City this last meeting.

MAUNDER: Tell me a little about the organization of the General
Trn=urance Company of America.

FISHER: Well, I was owver in the Philippine Islands in 1923, T think
it wa=z. I got a cable from the Stanley #&llen Lumbher Company and
decoded it and it was a cable from George Long but throuah Stanley
Allen of ouy company because Long wanted to =end it in code you
kriow. TIt’s less money that way. So Stanlevy coded me and stated
that Mr. Long stated that he had gone to Olvmpia today to file the
TROUERY AUTHORY General Insurance Company of aAmerica and vou'’re going
ta be the head of it. I didn’t have stock in the General Insurance
Company . That’'s where I heard that I was going to be the head man
of the General Insurance Company.

MALINDER:  Had vou heard any discussion of the idea of such a company
bafore vou left .

FISHER: No .

MAUNDER: In other words the first notice vou had of it was when you
agot this cable,

FISHER: It was Georae Long really. Georae Long iz the one that
hired the manager and it was the understanding that I would be the
head of it but I didn’t know anything akeout it at all until 1 aot
that cable from George Long over in the Philippines. So when I got
back, My . Long arranged for a2 meeting up in the {QUFRY AUTHOR
Building in just a little small office with {QUERY AUTHOR T Dempson
and McGoldrick and half a dozen others-—=Talbert from San Francisco
and half a dozen or =o of outside business men., I was invited to
attend that meeting bv Mr. Lona. when I ant there Mr. Lang kad the



chair and he wanted to make 3 motion--I want to 2lect My. 0.D.
Fizhey Chairman of the Board of thi=s company. UWhen he asked me to
respond, I said, well I can’'t be Chairman of the Board. I don’t
sven own a nickle’s worth of stock and I’ve never been in an
insurance business like this and so they outwvoted me and I was put
in as Chairman of the Board of the Insurance Company.

MAUNDER: What were the reasons for organizing the company?

FISHER: Mr. Long was the backbone of it. He wanted to get a
company that would study the lumbar business from an insurarnce end
and so that they would get evervihing that was needed to protect
themselves with responsible insurance facilities at a reasonable
cost and he was the one that got it a3ll organized.

MAUNDER: Was there a feelina amona you at that time that the
ins=urance you had from other sources was inadequate and high priced?
FISHER: I don’t know just what was in the mind of Phil
Weverhaeusey . T guess Phil was the president then.

MAUNDER: Well, probably not. I think this was before Phil’s time.
FISHER: That’'s right. Well he was a student him=elf and wesll
informed and he did rely on me bevond measure numerous times,
MALINDER: What were vou going to write? What kind of insurance for
the lumber industry?

FISHER: I wasn't goina to write any. I was just aninag to see that
they aet the proper kind of insurance.

MAUNDER: Well, now the General Insurance Company of émerica was
going to iszue policies, was it not?

FISHER: VYea. but that would be only a drop in the bucket you know.
They wouldn’t take enouah insurance to cowver all the Weverhaeusers.
One risk. No, veally if General Insurance wanted it thev’d aet some
of it, whatever they wanted but they wouldn’t want to et zll of
leyerhaeuser s business.

MAUNDER: Well, what I’m trying to determine is what kind of
inzurance thi=z company was going to provide the lumber industry.
FISHER: Fire.

MAIUNDER: Fire insurance principally. On the mills?

FISHER: aAnd their wvards. And you take the--well. they had a lot of
retail vards here.

MAUNDER: Well. vou knew nothing about vyunning an in=urance company
and yet yvou were made chairman of the board. What instructions did
vou agat from vour Board of Directors to =tart with,

FISHER: What Reard?

MALUNDER: Well. vou had a Board of Directors didn’t vou, of this
company? You were Chairman of it.

FISHER: T was in the Philippines when it wazs organized. Lona was
runnina it

MAUNDER: Well. here is an article that appeared in the Sunday Times
of March. 1924 which has the number that had to do with this company
being formed and shows a picture of you as the Chairman of the RBoard
of Directors and a Hawthorne K. Dent as president and then a picture
of the officers of the company which are growinag steadily it saves
and a year ago there were only four people emploved. Now what can
you tell me about the beginninags of this company of which vou were
Chairman of the Roard.

FISHER: That was in 247

MALINDER: March 16, 1924, It savs here that consequently at a
meating of subscribers held on Feb. 28, 1923 fthe following Board of
Directors was elected. 0.D. Fisher, Chairman: Messr=. Calvert.



Ives, Long. Middleton. Humbura, Martin, MecCleary. Simpson. Dent and
George J, Osgood, Vice-president of Wheeler, Nsgood and Company.
Tacoma .

FISHER: George Long selected all those.,

MAUNDER: Georae Londg selected all of them? In other words the
=subscribers held a meeting and elected so and so biut they were
really chosen by George Long and the election was ijust merely a
formality. How was this wventure capitalized? UWho put up the money
for it?

FISHER: What are the aroups--the name of them there?

MAUNDER: Well, it =ays there’s a finance committee here. A& finance
committee was appointed consisting of My, McVay, Mr. Lord, Mr. A.R.
Arnold, M.A. Arncld, president of the First National Rank, Seattle.
L.L. Crosby, president of the First National Rank of Euverett., E.G.
Ames . Vice-President of the Seattle National Bank and Hawthorne K.
Dent, a8 Seattle Insurance man nationally known for hies familiarity
with all details of the fire insurance business. He waz selected as
cresident of the company on May 2., 19232,

FISHER: Well. Georwe Long selected the key quality companies along
the Pacifiec Coast. He aot them interested--Georae Lona =-and he ant
Hawtharne Dent of {QUERY AUTHOR)} and Hawthorne Dent was a very
wonderful fine salez=man. So Hawthorne through Mr. Long’s reaquest
and influence was put in a beautiful position with all of the=ze
companies along the Pacific Coast.

MALINDER:  And theze companies all took their insurance policies out
with this General Insurance Company of America.

FISHER: That'’s right. It all etarted with Georae Long agetting

Hawt horne Dent and Hawthorne Dent becomina the outstanding insurance
man on the coast,

MALINDER: T see. 1 have a good friend you know very well -  Robert
£. @lavwghter back in Stillwater.
FISHER: Yes indeed. He’s i1l now in the hospital., iszn’t he?

MAUNDER: That'’s vight. That’s where I saw him. But he’s been an
active membey of this board of directors of the Geners] Insurance
Company of America since it started. He was then in Yakima.

FISHFER: He's only missed two meetings now that T can recall. He
hadn’*t missed any meeting until one of his friends who was wvery
close, McDonald, T believe died and he went to attend the funeral .
and that’s the only time up to that time that he hadn’t attended the
annual meeting for a8 long time. He’d come out 21l thisz distance far
these meetinags. But he didn’t attend that one for the funeral. I
think he was a pallbearer.

MAUNDER: Well ., vou’ve known Mr. Slauaghter then for many vears.

Hawe wvou had any other business conrnections with him bhesides General
ITnsurance of America?

FISHER: LWell, it wasz principally that. He uzed to attend our

maot indgs .

MAUNDER: This group which oraanized this company was evidently
laraely a lumber aroup wasn’'t it?

FISHER:That *= right. It all started with George Lona gettina
Hawthorne Dent and Hawthorne Dent becoming the outstanding insurance
man nn the coast.

MAUNDER: T =ee., T have a good friend yvou know wvery well - Robert E.
Slaughter back in Stillwater.

FISHFR: Yes indeed. He's ill now in the hospital i=n’'t he?

MAUMDER: That's viaht . That's where I =aw him,., But he’'s heen an



sctive member of this board of directors of the General Insurance
Company of america since it started. He was then in Yakima.

FISHER: He'’s anly missed two meetings now that I can recsll. He
hadn’t mizsed any meetina until one of his friends who was very
close . McDonald., I believe. died and he went ton attend the funeral.
And that’s the only time that he hadn’t attended the annual meeting
for a lona time. He’d come out all this distance.

MALINDER: Well , vou’we kpnow Mr. Slauahter then for many vears. Have
vol had any othey business connection= with him besides General
Inzurance of America.

FISHER: Well, it was principally that. He used to attend our

meat inas .

MAUNDER: This aroup which organized this company was evidently
largely a lumber group wasn’t it?

FISHER: Yem, it was.

MAUNDER: T see a aood many names on the list here who are lumbermen.
FISHER: Anc some bankers there.

MALINDER : That = right but bankers with strong connections with the
lumber industry. Riaht? And this company has been a very great
success., has it not? The General Insurance?

FISHER: I'd say so. Tt certainly hags been.

MALUNDER: In the beginnina its market area was purelv these western
=tates wasn’t it? In the Pacific Northwest?

FISHER: No. I think they went into Canada. British Columhia anvway.
MAUNDER: Now it extends all ovey the country,

FISHER: Oh. they’re aettinag to be pretty near a2 worldwide
oraanization now.

MAUNDER: Is that right?

FISHER: The Weverhaeusers have merged with big companies in various
other countries all over the world. In Europe. South America.
MALINDER : Lnould you say that this company i= then another of the real
accomplizhments of the mind of Georae €. Lona?

FISHER: Well. he waz an awful good leader.

MAUNDER: What other thinas do vou associate with Georage . Long’=
careery a= beina of the areatest importance to the Pacifiec Narthwest .
FISHER: Well., George S. Long was the Weverhaeuser Company. George
€. Lona has the Weverhaeuser Company. He and I were the only people
of the Weverhaeuser Company that have attended meetinas {QUERY
AUTHOR Y owey in Tacoma for some time. And Mr. Lona learned the
lumber business back in the Central States and he knew timber. He
kyiew how to organize the cruisers. He kpew everything that could be
known about organization for lumber and timbey companies. He was a
man that was respected bv evervbody that he had anvthinag to do with.
His word was the gospel all the time.

MALINDER: Was he a-—T’ve only seen pictures of the man. He’'s always
pictured wearing these very high stiff starched "brother JTesus®
collars and he looks very austere. very cald, very imper=sonal .
FleRER: Tuet the reverse.

MALINDER:  Rut vou say he was very different.

FISHER: Very.

MAUNDER: Well ., just describe him. Give me as cood a word picture
as you can of that man as you remember him.

FISHER: Well, he knew more about the lumber busine=zs than any other
man that I know. And he was honorable in all of his dealinas with
any and everybody and he had the confidence of every businssaman
that wa=z in the lumber business on the Pacific Coast .



MALUNDER: What personal trait would wvou sinale out?

FISHER: If you talked to him., he talked busines=s. He wasn’t a plav
boy or anythina like that.

MAUMNDER: What do you mean by that? He wasn’t a play bov?

FISHER: Well, T mean that he talked busines=z all the time.

MAUNDER: All the time talking business. Didn’t he ever have time
to play aames like vou have out here? UWas he ever a shuffle bhoard
plaver or a crap shooter or 3 card plaver?

FISHER: I don’t know that anvhody else ever got him out with the
crowd like that but I did.

MALUNDER: You did. When vou got him out with & cvowd like that-—
FISHER: He enjoved it.

MAUNDER: Was he a jolly per=son?

FISHER: Yes, he was good natured,.

MAUNDER: Good natured.

FISHER: Highly respected. Evervbody respected him.

MAUNDER: Yea. I don’t think there’s any question about that. I
think every one of us has tons of evidence that he was honorable,
respected, able., well informed.

FISHER: He was the Weverhaeuser Company to the public,

MAUNDER:  And he was the Weverhaeuser Company to the public. Now,
what we’'re trving to get from you. Mr. Fisher, iz momething more
personal about the man. What kinds of habits did he have? Uhat
were his relations to people in the community? How did he respond
to childyen., for example? Was he the kind of man who had a human
=ide? e know him so well as a business man. We’ve tyrving to make
a human being out of him, too, and that's what I'm tryino £o aget
from people I’ve talk to who knew him. Something in the way of
=toyvies, anecdntes ahout the man that will put a little more flesh
and blood on his frame for us. To see him as a real person. Can
vl tell me anvthinag about Geovge S. Lona that will helr me see him
more clearly?

FISHER: lWell, he was business I think all the time.

MAUNDER: How did this effect relations with his wife and son? He
has a son., George <. Long, Jr.

FISHER: Anothery bright voung fellow. About a vear aao I was over
at Tacoma and we werese down on the waterfront there at a restaurant
for dinner and George, Jr. said Mr. Fisher. let’s go in and get some
seats to ourselves. Well, there was big crowd there--200 to 200
paeople, but he selected a seat that he thouaght we could have to
our=selves. He had the seat and then I went over to where he aot the
seat , but there was a strina of people to shake hands with us so
that was Junior. So the pesople did respect him a good deal like his
father. They had hiagh respect for him because, here I sat there
with him. way off from the crowd {QUERY ALTHOR)} practically all of
them to come over and shake hands.

MAUNDER: Well. I’m goinga back again to George <. Lona. the slder.
the man vou were associated with. How did he condurt his business
during the day? You say he was business-like. Do yvou recall how h=
wollld conduct his affairs during the course of a day. Where you
eveyry there to obzerve him in the office for any lenath of time.
FISHER: Well. if he wanted to talk with me he’d sav: Well, I°1]
drop by and pick vou up and we’ll drive up to Snoaualmie. Then he’d
take me up to Snoaualmie.

MAUNDER: Wnuld he dyive?

FISHER: Yo,



MALUNDER: He'd drive the car and yvou’d rvride along with him and talk,
FTSHER: And take., when we were trying to locate the larae mill, T
cot the president of the Milwaukee Rallroad Companv., 1 was auite
well acquainted with him and we got everythina that we asked for and
we got also throuah the vice-president of the Northern Pacific--got
an aareement from him that he would see the Morthern Pacific built a
railroad across the river to the plant and we’d get =o much of a
handout for the origination of tonnage to the railroad.

MAUNDER:  You mean =o much of a rebate,

MALINDER: Well, it was for developing the business. We had the
husinezss and we'’d turn it over to them and we cot what vou miaht
call a rebate but we didn’t look at it like that. That'’'s service.
o I was with the pozition with the president and the vice president
of the Northern Pacific Railroad back in st. Paul. aAs well as the
president that came out here {QUERY AUTHORY) west of the Missouri
River. Fellow by the name of Williams I believe. And he was the
one that told me that he was coming up to my office at 11 o’clock
tomorryow and we’ll tell you the day that we’ll start buildina the
railroad into the Snoqualmie Plant because we’ve got to cross the
river. %o 11 o’clock temorrow. %o I went in and we happened to be
where the crowd was for lunch over at the club. He saw one of these
fellows over at the bar and he was the vice-president of the
Morthern Parcific so we got ahold of him. Then after he bhad two or
three drinks, we left the bar and went back then te the lounge and
here comes the real touagh people out of the elevator. and it’s hard
to tell the work I do but it’s certainly very pleasant and the
appreciation of the railroad and the efforts of the Snoqualmie Falls
Lumber Company and the tonnage that they were aiving them. Well that
wa= an evening with the railroad and T was the one that ant the
railroad to go in there and I had it that they would put the
railroad track vight where Mr. Willard Warren of Pellem put it a3t &
o’clock next Monday. aAnd they did put it right where Mr.Warren--
both for the vard. across the river and also for the main line from
up there about ten miles from Snoaualmie at the junction of the
Everett branch. and all of that was done just bv 3 little talk
there in St. Paul.

MALINDER: And all of this made it possible of course for the company
to cooperate and get the product down throuah--

FISHER: Two rvailreoads., instead of one. Well. T was =o intimately
agcauainted with the preszident of the Milwaukee Railroad that that
was no detriment .

MALUNDER: Your wide connectionz in the field of bhusiness have heen a
areat asset to you and vour companies all throuah the vears haven’t

thev. I mean vour acauaintance with many different peoplse and manv
different industries.

FISHER: It hasn’t been anvthina very damaaina.

MALUINDER: Mo, it certainly hasn’t-—-

FISHER: T was the only man to stay on the board of the bank for &0
vears. I’ve never heard of anvbody else.

MAUNDER: You'we bheen on the Sesattle board that lena? Sixty vears?
Again., T hate to keep coming back to this over and over but I'm
trvinag for more information that yvou can give me about Gaorage <,
Long. Was Georae S. Long a religious man? Was he a strong
churchman or not & strong churchman?

FISHER: I was tryina to tell a story that he told me. Oh. ves, Mr.
Long of Kansas City was always auite a religious fellow



MALUNDER : R. A. Long,

FISHER: And they had George Long’s name mixed up with R.A. Lona.
Well, it made it a little embarrassing for George Long because
they’'d expect him to agive a rveligious talk and he wouldn’t do it .
MALUNDER:  You mean he’d be called upon to say a few words of praver?
FISHER: I guess so. He was telling me about it and thevy had him
mixed up with R.A. Long.

MALNDER:  Was he a temperate man?

FISHER: Oh, T think he was. I don’t think he {QUERY AUTHOR ! or
anvthing like that. He was Jjust a good., honorable buszine=es man and
was nice all the time to evervbody.

MALINDER:  Well . he certainly seems to have been the most--the single
mo=t important persen in that area.

FISHER: He was the best known and most highly regarded lumbermarn on
the Pacific Coast.,

MALINDER: He cervtainly started an awful lot of things that have
proved to be wery worth while out here and that’s what makes him the
sub ject of a lot of pressing inguires because we want to know more
about the man. We want to be able to get insights into his
personality. into his character that only peocple who knew him can
give us and that’s one of the things we want vou to test vour memory
for az much as you can—--details abhout Mr. Long and akbout other men
with whom you were associated throuoh the vears in the wood
industry.

FISHER: I neuver had a morve dear friend-=business man than Georae
lLong .

MAIINDER: You newery had a closer friend?

FISHER: I think he respected me and I cervtainly respected him. And
he would put me on to--well evervthing that I was on. The insurance
company and Weverhaeuser activities., George Long was the one that
asponsored me {AUERY AUTHORY. He spon=zored me for the insurance
company .. He was the one that went down to Olympia and filed the
article= of the association of the General Insurance Tompany.

Cabled me in Manila that he’d done it. @&And vou’rye ageoing to be
theye—-

MAUNDER : Pericd.

FISHER: That s George Long.

MALINDER: He evidently was the kind of man who made decisions and
e¥ypacted peopls to abide by them.

FISHER: That’s right.

MALINDER:  Without guestion.

FISHER: And he wouldn’t make a decision if he didn’t think
evervbhody would be profiting fyrom his decision.

MAUNDER: Did yvou ever know him to make a mistake in a decision he
made ,

FISHFR: Well, I'm just tyying to think of that. It was a gond one.
T was in Kansas City and we went up to the directors of the lumber
company down there. and Kansaz City authorized me to a0 and tel)
FL.E .Weyerhasusery that they had suggested that I should bes chairman
of the board or vice presidert or something in the insurarnce
company. I auess noWw I’m the only one., I think I’m =till. oh what
do they call it--beyvond the senior divector or anythinag like that.
I'm the only officer there is. They call me the senior counselor at
the present time. That’s the only one that I know of who has anv
connection with the Weverhaeuser Company {QUERY AUTHOR Y mixed up
because I'd newver bheen a director.



MALNDER : I don’t know what {QUERY AUTHORY title is. He *s retired
now a=s chairman of the board.

FISHER: Well. he’s only 26 or 7. Twenty-seven, I guess now.
MALNDER: Thivrty-three, I said.

FISHER: He’s only 20 some vears.

MALINDER: Fred K., F.K.? 0h no, F.K. iz-—are you thinking of the
same Fred K. that I’m thinking of back in st. Paul. The former
president of the company and former chaivyman of the bnoard.
FISHER: Yes.

MAUNDER: You =aid he’s only 2772

FISHER: Izsn’t he only 2772 Isn’t he the oldest Weverhaeuser?
MALINDER Yas,

FISHER: And the oldest one is 27.

MALINDER:  That’s what vou said. He’s 27.

FISHER: I say so,
MAILINDER:  Tuenty-sewven. How do vou figure that?
FISHER: That’s my rvecollection. Martin Clapp is onlv. aoh., I’ve

forgotten., I heard it the other day. He sat yiaght next to me at
the meeting of the General Insurance directors. Last Thursday and
he's one of the board memberse of the General. But. Norton iz the
vounagster . His wife. we knew her when she was married to 2

cent leman up on-——live twe or three hlocks from oury hrme in Ssattle.
Then he died, I guess. Then she married Norton and I’ve krnown her
from a long time when she was marvied and lived a cournle of blocks
from our home. But I think Morton must be her third husband, I
auess. 1 think the other two died. And Jane i=s a fine lady, too.
Sha’s a dear friend of mine.

MAUNDER:  Well, Mr. Fisher I tell you. I’ve agot to dao from hare hack
to Tacoma this aftevrnoon and etop in at the company offices and then
aa from their out to Camp & for a program they’re putting on there.
It’s a cocktail party actuzslly on behalf of Camp & and theviue
invited me to he present.

FISHER: Lel), T enjoyed your wisit here. I’m alad you could be
Wwith u=.

MAUNDER: Well . I’ve enjoyed it, too. I must =av that it’s been 2
little hard on such shovt notice to put together a coherent. well
orasanized serisz of aquestions. I've had to come at vou with
aquestions in a rather disjointed way here, jumping from one thina to
ariother . But, I do think we’ve covered some interesting avound and
while we wouldn’t want to keep all of that interview., there are
marts of it that we would and that will be u=meful.

FISHER: Well, T’ve been in a good many activities in my life.
MALUNDER:  You certainlvy have. I think vou’ve crammed into a
lifetime what would take half a dozen men--keep half a dozen men
busy .

This is Elwood Maunder speaking from the home of 0.D. Fishey in
Seattle, Washington on Saturday, December 10, 1964. This is the
second in a seriss of interviews being made with Mr. Fisher in
connection with 3 =series being done for Weverhasuser Caompany. We'rs
looking at your Christmas card. Mr. Fisher, for 1964 and vou’re
right now in the process of making these out and mailing them.
FISHER: That’'s right.

MAUNDER: How many do you send out?

FISHER: We print 150 of these,

MAUNDER: One hundred and fifty. and they do out ro friends all



over the country?

FISHER: Ye=z. and the world.

MALINDER: Heow lang have vou been makina personalized Christmas cards
like these?

FISHER: Oh. as long as I can remember .

MAUNDER: Way back--all throuah the years vou've done it that way.
Ts that riaht? and vou compose your own poem each vear .,

FISHER: That’s vight. We’re all interested and handle it with our
own staff.

MAUNDER: Down there at the mills. Flour mills. riaht?

FISHER: That's viaght. and this one here is just put down riaht down
at the office.

MALINDER: Well, vou’re 91 years old now. You just passed vour 9lst
birthday. Is that right?

FISHER: That’'s right.

MAUNMDER: Well, T gather from thiz that as vou lnok back over the
vears vou. and particularly the last vear., vou sea it full of
rroblems of wars and politics and lots of other fuss. How do yvou
see this last vear of 19667 UWhat is vour genevral view of thinas z2s
vy =ee them in the world today and as you compare them with the
times aone by that you lived throuah?

FISHER: I don’t know that I have any special picture about it .
MAUNDER: Well., do veu think the world’s getting any better or anv
wor=e than in vears gone by that vou'lve seen?

FISHER: Well, I think if we’re holdinag our ocwn we’re doing pretty
m’:—"l l s

MAUNDER: You take then an optimistic viaw.

FISHER: Well, not a pessimistic one. We’re in touch with all parts
nf the world in our business and we find that it’s rather
encouraaina, I think. You take over in the Orient, in Europe. in
Scandinavian and down in Mexico and we’re in touch with most of the
wor ld.

MALINDER:  aArve vou speaking now. in touch wWith the world throuagh your
busines=?

FISHER: Yea .

MALNDER: Are vou =peaking now of Weyerhaeusey or Fisher?

CISHER: Fisher.

MAUNDER: Your operations now are in all of these countries? Do vou
have mills there?

FISHER: No .

MALINDER: You don’t. What do yvou-—hut yvou ship vour praduct that i=
manufactured here to all of those countries?

FISHER: Practically 31l of them.

MAUNDER: You do. Have vou built any flouring mills in other
countries other than this one. Do yvou have any mills anvuhere else .
You don’t. UWeverhaeuser has been building in other countries.
FTSHER: Ye=. now thev’re-—-theyv’ra practically all over the wnorld.
I'm on the committee that handles that with Weverhaeuser .

MALINDER : You are.

FISHER: I'm quite familiar with all of them.

MAUNDER: TIt’c auite a different picture of trade aperations these
days to what it used to be in dave when vou were first startinag out.
isn't ItY

FISHER: That'’s riaht.

MAUNDER: What would you say are the most important thina=s that hauve
happeried to chanade the patterns of the business man’s operations in



the last 850 or &0 yeares as you’wve observed them. The chanaoes that
have taken place. What things have beern most influential do vou
think in making for these vast chanaes?

FISHER: Well, that’s a difficult gquestion.

MAUNDER: It i= a difficult question but yvou’re a man whe has had a
wide range of experience.
FISHER: Contact. Personal contact with these different

oraanizations practically all over the world. Scandinavia and

Wevery haeusey of course did get a styictly world-wide oraanization.
MALINDER: You're more and more inte the foreian market with wvour
products?

FISHER: Well. they cover a conziderable part of the wnrld.
Weverhasuser scattered now too {QUERY AUTHORY} I'm on & committee on
that. T think they’re doing a good jnb,

MALUNDER: What do vou think the business man is doing today in this
area that he didn’t do or wasn’t able to do 80 vears ago that makes
a difference?

FISHER: That’s a difficult auestion to ansuer.

MALINDER: Well, it’s a lot easier to do business these dave with
foreian countries than it was years aqo.

FISHER: That'’s riaht. We’ve entertained our connections in various
parts of the world. Recently it would be JTapan., India and Mexico
and we’ve had them here in Seattle entertaining them and all that.
MALINDER:  You mean that vou've had business men froam these other
countyies here?

FISHER: Yes. we’'ve had them and have entertained them heres in
Seattle.

MAlINDER : In other words it’s a matter of better communications with
other business men in other countries.

FISHER: VYes. Thev're perszonal friends.

MALUNDER: And establishing working and businezs velationships with
them.

FISHER: And that will apply with John Lock’s {QUERY AUTHOR}
ovrganization. He’s in pretty close touch with that.

MALINDER: He'’s the president of the company now. iz he not?

FISHER: Yes. We’ve entertained out at my dauahters., Mrs. Lock's,
=ome of the=e aroups for dinner. It makes a2 close personal
acquaintance that you don’t get if you Jjust travel armnund to their
place of business. We had some Japanese out at my dauahter
Juanita’s place. I think she gave a dinner and {QUERY AUTHORY. And
they're just part of our familv., We try to keep that close personal
acauaintanceship.

MAUNDER:  aAnd vou have these friends or business associates in
Japan. in India. Sweden. Where else do vou think of have--

FISHFER: Scandinavia and--

MAUNDER: Do you see this as one of the biggest potentials for
future arowth of vour business?

FISHER: Well ., we have connections practically all over the world.
MALUNDER:  blhat I’m getting at is, are the products that vou are
connected with in the lumber industry and paper industry and the
milling industry-—i=s a larger percentaade of the total that vou
procduce going to be shipped abroad to foreian markets in the future
do vou think?

FISHER: Well take the O0fficial Flour Mille Co.. they’re pretty well
scattered.

MAUNDER: T= the vwolume of what yvou sell totally beina taken up more



bv foreian purchasers now than before?

MAUNDER: Well. I°d like to talk to vou here today if we can a
little bit more about vour early davs and some of the people with
whom vou were azeociated in various lines of work. We’re
particularly interested in this series of interviews of course in
vour experience with the Weverhasuser Company and the lumber

industry hefore that. Rack in the south and in the Inland Empire T
believe. in Snoqualmie and other places.
FISHER: We've sold our land down at Fisher. Louvisiana. That's been

turned over to ane of the large companies with headauarters out
heyrea ,

MALINDER: T =ee. Which one was that?

FISHER: T wish T could remember some of these names.

MALIMPDER :  Thi=s just vecently happened?

FISHER: Well. it was the last few months.

MALINDER: Roise Cascade.

FISHER: Boise Cascade. ves.

MAUNDER:  And vou were talkina at lunch about certain things that T
think might be interesting to get vou to recount now and get on the

tape if wou will. You talked about cruisinag experisnces that vyou
had with Walter Mavberry. aAnd I wonder if vou'd just tell me a
little about that. Where did vyou first met Walter Mavberry?

FISHER: I've forgotten. Let me see.

MALINDER :  Was he a2 crulzer yvou hired to help vou.

FIGHER: No. I wanted to get hold of him to g0 out in the woods
with me. I was sitting at the dining table aone evening at dinner.,
Mrs. Fisher was there and I think. I'we aot to aet hold of Walter
Mavberry . Nobody that I know of would know how to aet ahold of 2
bunch of horses and I need five horses. saddle horses. A agentleman
iz going with me down to look at some timber in Oveqon and Walter
would know evervthing about it and get the horses and have them at
the hotel when we got down there. And so while I was telling her
that the telephone rang. aAnd I said Elly. 1’11 bet that’s Walter
Mavheryy. He knows what I want and he’s calling me way down in
freason somewhere. That’'s Walter Mavberry and he krows T want him.
che followed me out to the telephone and 1 savy Waltey . why in the
devil are vyou calling me and vou’re wWay down in Oreaon? Why are vou
~alling me? Well., Mr. Fisher. vou’ve been looking for me., well, I
auess a half hour or more and I'm working in this construction aang
way over here in eastern Oreaon close ton 500 miles away and as 1
know vou’re lookina for me and trying to aest ahold of me. T iust
thouah 1%11 call vou and there’s a farm house clo=ze by and I just
came over to get them to let me use their telephone to trvy to tell
vou that I1%11 have the horses down at the hotel far vou when you get
down there. I hadn’t teld him a blooming thing and he's down in
Oreaqon and callina me from a farmhouse and he had the horses there.
MAUNDER: How recently had vou been in contact with Mavberrv?
FISHER: Nine years.

MAUNDER: Where did yvou know him before nine v=are aao?

FISHER: He worked three yvears with me out in the woods when I was
making a cruize of the timber up there and I was buyina it for the
Grandin Cords Lumber Co.

MAUNDER: TI= that where vou first got to know him 2

FISHER: Yes. he was with me and we had a little canvas cot and we
had it also so we could put it up over us at night. UWe’d take the
hemlock houghs and put them on the around. Then we’d put a canvas



nver that and bkalter and I slept under this little cot of our=s. We
were =afe theve. For about three weeks we had that for moving
around up there in the woods and the yaung bears would come up there
And try to aet some of our food. And they did do that. too. So
Walter would agn into Snoqualmie once or twice a wesek ta pick up
stuff that we could live on and eat and he was the conk and he was
the bottle washer and evervything. So that's Walter Mavberry.
MAUNDER: And vou were cruising timber land that vou were buyina for
the Grandin Coast Lumbery Co. Now Grandin Coast had alyeadv some
land that vou had bought out heve, hadn’*t it? aAnd what was thi=.
additional land that yvou were addino on?

FISHER: Additional land.

MALINDER:  How much--vou see vou and Walter were out cruising this
land for three months. Is that right? Or three vears?

FISHER: No, he was up there with me for three vears. T was
travelling all over the woods to find out all I could about where we
could put in railroads--logdging rallroad=s. aAnd Walter, T had him
with me =o that we’d make mavbe two or three miles in a day.

Fecauze 1°d be studving for a--I'd go to a corner of the section and
then I’d pace off the quarter of a mile of, we®l]l sav. to the north.
Then I’d pace off another quarter of a mile to the left. Then 1°'d
go up parallel to this other one and T°d go all the way avround the
=aection. 1°’d take a quarter of a mile inside of the boundary of the
section. Then I’d-—-I'd remember aettinag up there and getting onto =z
biag log. a big tree that had fallen from the wind and was pointed up
abaut 18 inchez to two feet abowve the around and it had cauaght on
another log and was against it so that there was ahout 18 inche= ar
2 feet theve that anvthing could crawl under. <o T told Walter T
wanted to get out on this trunk here =0 I needed a pale., a long pole
about 10 feet long or meore because I'm geing to try to go out on
this tree. It will be up in the alir and I’ve aot to do down the
zide of that tree and land down on the around and T don’t want to ao
back and try to go down throuagh the woods to it hecause T miaht hawve
difficulty. I want to ao to it throuagh the air. Well. T got up
there and here was a little. what do vou call it-—-a little animal.
MALINDER:  What kind of a little animal?

FISHER: The voungster, the offspring.

MAUNDER: Oh., a cub.

FTSHER: A cub, vea. So I skidded down off this tree that was lving
on the around up there six or seven feet hiah. I held on as best 1
comrld and I had this long pole and with that T could sort of auide
my=elf. This little animal was right down under that tree and I
wanted to get down and get my hands on the little animal and I aot
down there, I made it and {QUERY AUTHOR} I think I'd bettey ao out
to Section 10 and I figured on a way to go around a bhluff below
where T was. Well., it was uncanny the wav-—-Walter Mavherry and 1.
weld send him to town to get something we could eat and T'd stay cut
there mavbe two or three weekz at a time. aAnd finally I wanted to
buv some land=—=1 wanted some of Weverhaeuser. <o finally T made a
deal with them on Section 23 and aot about 400 acres of stuff lined
up akowve the bluff of Snocaualmie Falls and that was to the advantage
of the new lumber caompany that was doing this development at
Snoqualmie Falls. But out there in the woods Walter. he could wade
through the woods and get into town and bring the provisions out and
I dicin’t have to do that .

MAUNDER: Do vou ever remember any cases in which this mental



telepathy worked between you and Waltery cut in the wooda? When vou
were cruisina?

FISHER: I don’t know how to aet myv hands on it., but uo in the attic
here I have lots of stuff.

MALIMDER: Are those the Walter Mavbarry rvecordz that vou were
tellina me about?

FISHER: <ome of them., I’ve aot others besides Walter Mavherry.
MAUNDER:  You do and do these recount some of these experiences that
vou had with him.

FTSHER: Well, there’s he and others.,

MALINDER : T wonder . would it be possible far us to aet those records
and listen to some of them?
FISHER: No, I don’t want to ao into that. I’ve aot a storey way up

in the roof of the house here and I wouldn’'t bother monkevina with
them.

MALUINDER: Thev'’'d be very much riaght along the same lines of what
we’'re doina. Mr. Fisher. That would be very important to us if we
conld have a chance ton listen to them. How lana amo did vou make
them?

FTEHER: 0h. it’s been aquite a while.

MAUNDER: Quite a while ago. But when yvou did that vou probably had
very fresh recollections of some of those details and that would ba
very important to have now. What are they on, plattera?

FTSHER: Theyv’re put away in the top floor of the roof of this house
but I wouldn’t want to monkey with them.

MALUNDER: Well, what are vou aoing to do with them?

FISHER: Well. thev’re =stored away up there.

MAUNDER: But. are they always going to =tav there?

FISHER: T hope g0 as long as I leave them there., T want them

there .

MAUNDER: Won’t they be of anv use thouah? Couldn’t they be put to
zome use?

FISHFR: I want them there for my record=s in case T should need them
for anythinag. I don’t want to take them away from there at all.
MAILINDER:  Na ., T wasn’t sugagesting taking them away. T was

sugaecst ina listeninag to them. Can’t you play them here? Put them
on the record player and play them? No? Do yvou every listen to them
vourself?

FISHER: VYes, T don’t want to disturb them at all bscause there’s a
burich of stuff there and I°'ve got to finally aget a big box and put
mo=t of it ifto that big box and then cover it ower. It’z a real
chore to get to and I have valued those very greatly for any future
needs and I wouldn’t want to move any of them.

MALINDER:  What future needs do you ses as possibly developing for
the use nf those records? 1 wondered what did veou put down on those
records? Some of the stories that vou've been telling at lunch and
telling me. What’s on those records?

FTSHER: Well, the timber company has all of them. I turned them
ryey to them.

MAUNDER: You turned the records over tn the Weverhasuser Timber
Company?

FTISHER: And their people have it over there and I've faraotten the
fellow’s name that had charage of that department,

MAUNDER : Beynie {QUERY AUTHOR}

FISHER: Well, Bernie is {QUERY AUTHOR}, but he’s not the one that
handles it



MAUNDER: T2 it in the library or the archives of the company or
where?

FISHER: T’wve foragotten what vou call that particular [{QUERY

AUTHOR b .

MAUNDER: Well . what are the things vou have up in the attic here?
FIGHER: <Some of that stuff.

MELINDER:  <Some of the same stuff?

FISHER: Yes. But I wouldn't go up there and monkey around to get
it. 1It’e a chore.

MALINDER: Tell me a little somethina about thie house. Did you
build this house?

FTSHER: Yes.

MALINDER : When was that? How long ago?

FISHER: Remember the world’s fair here?

MALINDER: 1915, Yes, I wasn’t here then but I know of the fair.

The Seattle Exposition.

FTSHER: 1 remembey I had Captain White of Kansa= City and mv
fathey. They came out here and I had them out on the walkway. Aand
T think T told them. I’'ve got five lots, the equivalent of fiue
lots. I had to tear down, oh. I think 2 or 4 or 5 houses. There
was the {QUERY AUTHORY house out on this point here and there was an
allev, a 16 foot alley and I aot the citvy to vacate that alley and
then out bevond that there was another house. a2 & room house. Then
there was another house on the othey side. 1 don’t know there was
either four or fiwve houses on this place. aAnd I tors {QUERY AUTHORY
down and then T put in a 14 foot wall down here and T aot the city
to permit me to put in a high wall down there encroaching a little
on the street--about seven feet. That wall was to hold the land
that we filled in here and that i= viaht down below.

MALINDER:  Yes. I can see it.

FISHER: You can see the wall. S0 I gnt—--it’s ahout 14 with the
railina and all--feet. I got the city to permit me to an out seven
faet into the street and make that wall there and then that aave me
anouah voom to make the slope up at the bottom.

MALUNDER:  How much did you have to pay for a piece of land liks that
back in those davse.

FISHER: The part the citv vacated--they didn’t charge me anvthineg.
Rut T had several people that I had to buy from at different prices.
and right in front here I had--oh. 1.,2.2.4 I gues=s it was five
peopla I had to buy property from and then I wanted two or three
othey lot= for a home and also vard for my father and mother. and
thevy had to tear down =ome more houses owver there because they
didn*t fit. So we got it lined up the way we wanted and then we nut
in that big house next door. That was father’s and mother’s home
and mv =ister finally took it over aftey father died and mother
died. And then it went to the children and the children sold it to
the fellow that lives there now.

MALINDER: So vou’ve lived here then for--

FISHER: 1915. That's when we came out and were finishina up. 1
think it*'s when that world’s fair was out here.

MAUNDER:  Well, now vou look right out your window heres at the touwer
of the most recent worlds fair don’t you?

FTSHER: Riaht on top of all of them.

MAUNDER: Yea, is that the same site wheve the world’s fair was in
191572

FISHER: UWell. we have the biag area down there. The teleuvizion



company you know--Fisher. They got it. They got a whole block
therye where our studios are and then we got another block or two

adioining. We’ve got a great big area down there. It’s not very
visible today.
MalUUNDER: Very hazy. It’s getting worse.

FISHER: We can see the top of the building down there--the studio.
And then we have a thousand feet of frontage on the other side of
the lake there where those moorinas are we’ve got a thousand feet
right over there.

MalUNDER:  You were telling me a story that I’d like to repeat for
the tape, Mr. Fisher. You were telling us at lunch. It’s how vour
extrasensory perception worked for you at the time of vour father’s
death. Would vou tell that story? Where were you at the time?
FISHER: I was down in Sprinafield, Missouri. I was planning on
goinag down to the Gulf of Mexico. Mr. Morris Thompson was there
with me from the Centennial. Then we had another one we had set
ovey in Georgia and then another one farther up in Virainia. Three
different locations and Morris Thompson—-—we’d have these different
locations.

MAUNDER: What were they, warehouses?

FISHER: Yea. And in the upper East Coast, not New England. but—--
MALINDER : New Jersey .

FISHER: New Jersey, ves and then from there down to the Gulf and
then down alona the Gulf along the way around into Texas. We had
property scattered all along there.

MAUNDER: And vou would use the=ze for storing your flour, is that
riaht?

FISHER: VYes. for our products.

MAUNDER: Flour and other products.

FISHER: Well, flour was our main product.

MAUNDER: And yvou would ship this around by sea T take it.

FISHER: By the boats vou know going up and down the coa=st up into
Mew England by water. We had shipped around during the war.
Shipped around to Virginia and then the Navy would pick up our
products down in——on the water front down—-—I have foragotten the name
of the port. We didn’t make it for ourselves. It was on the
Atlantic Coast there and the Navy would come in and pick it up and
take it over to England and I was in London and making arranaements
there with the gowvernment and--

MALUNDER: Making arrangements with what agovernment?

FISHER: British.

MALINDER:  The British government. Did you sell them flour?

FISHER: Yes, and they’d ao--oh, from the East Coast and then be
crated over there to the south of London.

MALUNDER : South Hampton?

FISHER: There were about two or three different ports we went to
there and also we went around up into Scotland.

MAUNDER: You were starting to tell me a story of how you had been
down there in the South linina up some new warehouse facilities.
FISHER: That was for ourselves.

MAUNDER: Yea, and then vou got a message. Remember that story I'm
talking about.

FISHER: Well, that was when T was in Memphis. I was going to go
the next morning at 9 o’clock we were going down to the Gulf with
My . Morris Thompson to try to figure out a place there to build a
building and where we could take care of the Centernial Milling



Company as well as the Fisher Flour Mills Companvy. But, I don’'t
know. About 11 o’clock I left by billet with Mr. Thompson and I
zaid: Morris. I'm going douwn to the office and I'm going to change
my plans. I’'m going to leave here between 11 and 12 o’clock about
midnight and I’m going up to St. Paul and I’m goina to make
reservations from St. Paul to Bozeman and Belarade, Montana and they
will stop the train at Relarade and Bozeman for me to get off at
those two places and then I'm geoing to want to get into Seattle at a
certain time in the mornina. And that certain time was to come up
here and I came up here and knocked on the front door, pushed the
button. Mrs. Fisher came to the front door and told me I°d better
hurry and go over to my father’s bedside. He’s very low. aAnd I
went from there over to father’s bedside and that’s when I put my
hand over to him and he shook it and whispered: You did get here,
vow did get here, and died holding my hand.

MAUNDER: Now, you had no telephone or --

FISHER: Nothing at all.

MAUNDER: Telegvram from home to let you know that he was 1117 Why
dicdn’t they let you know?

FISHER: I don’t think they realized--

MAUNDER: They didn’t realize how sick he was.

FISHER: I don’t think so.

MAUNDER: How did vou know he was sick?

FISHER: I didn’t know it until I came back.

MAUNDER: You didn’t. You just--what made you come back. You ijust
had a feelina vou had to ao back.

FISHER: Well, I though I better go back there. They might all be
needing me.

MALINDER:  You didn’t know what they needed vou for? 0Or who needed
you. You just knew that you had to be back.

FISHER: I knew I had to be here. And Mrs. Fisher, when I got to
the door . she told me that--not to take the time to come in. I put
my bag at the door and right from there over to father’s bedside.
MAUNDER: Now you were telling us that you had a similar experience
when your mother passed away.

FISHER: That's right. I got down into California, the northern
part of California and I got off the train. I was going to San
Francisco. But, I got off the train in northern California and thev
stopped the train and let me off at a stop station and I took that
train back to Seattle and I was on the way down there-—-had the
ticket and everything to go on to San Francisco. Rut I beat it
riaht back here after I got down as far as northern California
towards San Francizsco. And I beat it back her here for some reason.
MAUNDER: Was your mother sick before vou left?

FISHER: Not seriously.

MAUNDER : But she was.

FISHER: She was sick. The same as father when he was lving there
waiting for me to get there.

MAUNDER: Did she know you were cominag? Had you wired back here
telling them you were coming home?

FISHER: I had not and they hadn’t wired me.

MAUNDER: You didn’t wire ahead to let them know you were comina?
FISHER: No. I just made up my mind that I was going to get back here
and I did it just in time.

MAUNDER: What do you think all this is really? UWhat do vou think
wWweant on?



FISHER: Well, they just call it mental telepathy iz all I know.
MAUNDER: Hawve you always had this? Do you remembey any examples
when vou were a boy?

FISHER: Well, T had most wonderful examplezs from Fisher ., Louisiana
and all of a sudden I told our manager down thevre that—--well. I’ve
aot to make some telephone calls. Well, I called and I said I think
1’1l oo over and see the Tennessee Valley Authority—--they had their
operations up there. Well, T think I’1l]l go over there and see just
what its all about—--whether or not we couldn’t get some irvon ore
over there and get some business out of it. So I took the train up
to Fisher, Louisiana and got connections into Memphis and from
Memphis went over to this place down on the river and it was about
40 miles from where the Tennessee Valley operation was. And I
fhouah I’d go down there and see if I couldn’t get an operation of
iron ore. shipping iron ore.

MALINDER: What made yvou think there was any iron ore there?

FISHER: Well, there was--

MAUNDER: Had you heard there was?

FISHER: Twenty miles from Tennessee Valley, there’s where I learned
that there was ivon ore. and I got in touch with a gentleman in--
what’s the name of the place. I knew him when I was president of
{QUERY AUTHOR} Federation and he came over from Kentucky to Chicago
and I met him there and I had a

hunch that he had been transplanted to a place down there in that
area that I'm speakinag of. So I Jjust took a chance and went over
there and I got ahold of what they call their manaaer of iron ore
development of this concern down in Memphis. So we made a deal with
that fellow and then we got him to @o in with us and we ant into
some developments in that Tennessee area in iven ore by the land
over in--my father’s brother worked in connection with one of those
furnaces down in Tennessee and I went down there. and I got hold of
a fellow by the name of Henry {QUERY AUTHOR} Layman and Henry’s
father developed practically all of those furnaces in the Rirmingham
distryict and I spent a day with his son over there in Tennessee and
zo it finally wound up that we got this fellow in Tennessee to go uo
to Birch Tree, Missouri where we had iron ore minez in two of the
places there in that area and we got him to line up what we should
have for a blast furnace and so with his help we built a blast
furrnace down in the Current River.

MALNDER: So you got inte the iron business then?

FISHER: S0 we got into the iron husiness down in the Current Riwver.
MGUNDER: How long were vou in the iron business?

FISHER: Well, we finally sold the property that I had down there to
John Lock and the family.

MAUNMDER: That’s vour son-in-law.

FISHER: Yea. <o they finally needed owning some of that iron ore
business down there,

MAUNDER: And he’s =till mining ore and smelting it.

FISHER: No. They finally made a deal with Tennessee Valley
Authorities and sold our worthwhile development there in Missouri.
MAUNDER: Well, T wonder if vou’d like to talk a little bit about
some of the men that you may have been associated with over the
vears in the lumber business with me this afternocon. Mavbe yvou can
spin me a few stories about some of them. You’wve known Fred
Weyerhaeuser and Phil Weyerhaeuser ., haven’t vou, for a long time?
FISHER: And their father.



MAUNDER: And vou knew their father, J.P., &r.?

FISHER: Frederick Weverhaeuser.

MAUNDER: Did you know the original Frederick? How lona did vou
know him? Did vou know him intimatelvy?

FISHER: Well, he died in 1915 and I knew him in 19214 and between
that and the time he died.

MALINDER: So you only knew him for a very short time. Rut you did
know his sons.

FISHER: Oh yes., all of them.

MAUNDER: You knew all of them. Do you remember anvthing
particularly about them that--what would vou have to say about the
Weyerhaeuser family in general as vou’ve known them over the vears?
FISHER: Well, T’ve been, of course, very close friends with every
one of them. And they certainly have been marvelous to me. I don’t
think there's any man livine that has had the consideration or
appreciation or whatever vou want to call it that T°’ve had from the
Wever haeuser crowd.

MAUMNDER : Is that right?

FISHER: That’s from the president, management all the way back to--
in my office I can show you Georae Lona, the oriainal founder
hanging in my office.

MAUMDER: VYes. TI’ve seen that picture.

FISHER: And TI’ve been exceedinaly close to all the Weverhaeusers.
MAUNDER: Which of them do yeou feel that vyou have known best?
FISHER: Oh, I don’t know. I guess all of them.

MAUNDER: All of them. Tell me a little about Phil Weyerhaeuser.
FISHER: Well, of course, there’s been more than one Phil.

MAUNDER: Well, I mean the one who died several vears ado and who
waz head of the company for a lona time.

FISHER: Well, the last one, Phil Weverhaeuser. 1 gave a party out
to my country place out at Sea Rest. I invited the directors and
all the officials of the Weyerhaeuser Company to come over and play
shuffle board and anvything they wanted to play out on the lawn.

But, I’ve got a wonderfully fine shuffle board court {QUERY AUTHOR}
and numerous times the Weverhaeuser Company would stop the proaram
about 4 o’clock in the afternoon eor 32:320 and beat it over to my
place and get out on my playina grounds and they’d have games and I
remember the last one that Phil was on, he came out—-—he was one of
22 1 believe in my home for dinner that evening. In the afternoon
we were plavina out on the plavarounds. Then in the ewvening olaying
cards and there were eight at one table plaving poker and Phil was=s
there at that time and--that was on a Thursday evening. Well on
Friday he went over to Port Andrews area and then he went from there
to his wife--ne., this was the only Weyerhaeuser woman--and they
cdrove up to the country club north of town and he came in there from
a boat and she tock him from there over to Tacoma. That was on a
Thurseday. Well, Friday I think he was over at my place and I think
he died the next day.

MALUNDER : Is that right?

FISHER: That was the last place where he was at any parties.
MAUNDER: lWas he noticeably ill?

FISHER: Not in my home. no.

MAUNDER: He wasn’t? He carried his illness very bravely didn’t he?
And he was, I believe, aware of it for a lona time.

FISHER: Yes. He’d known it for six or eight vears that it was
cominag on.



MAUNDER: BRut. he never mentioned it to anvbody did he?

FISHER: Well. some of us knew it. But, he didn’t advertise it.
MALUNDER: What kind of a business man was he to work with?

FISHER: Fine. Very good.

MAUNDER: Can you tell us a little bit of how he ran that company?
FISHER: I just think he was a good manager. The man that’s there
now is the same way.

MAUNDER: You were sitting on the board of dirvectors all the time
that he was president of the company weren’t yvou?

FISHFR: Well, I was-—-George Lona and I were the Weverhaesuser
Company for about three vears. We were the Weverhaeuser Company
officially and in every way. And he was at Tacoma and I was at
Seattle.

MALNDER : I think we covered part of this story. Mr. Ficsher. earlier
on in the interview S0 we won’t repeat that. But I wanted vou to
tell me a little bit more about the more recent vears when Phil and
F.K. ran the company. I’d like to hear a little bit more about what
vou have to say about these two men.

FISHER: I don’t think any man in the world can be treated nicer
than I was treated by them. I want to say that.

MAUNDER: Right. I agree, that’s true,

FISHER: I was over at the country club at the first dinner they
ever had at the new country club. T didn’t know that there was
agoing to be a dinner or whatnot or that I was going to be a party to
the proaram. I had the chauffeur with me and I got over there about
five o’clock in the afternoon. Then I was {QUERY AUTHOR} around
there in the club house and lo and behold here comes up John Graham
and Mrs. Graham and my two daughters and I didn’t know what it was
3]l about and finally Norman Clapp {QUERY AUTHOR!} and he makes about
a 10 or 15 minute talk and then he says 0.D. and he put me on the
platform and I had about a thirty minute talk and had about 200
there and most of them were women. And I didn’t know there was
going to be a party at all and here it was. Evervone of them. when
they came up and shook hands with me and areeted me and whatnot. Tt
was an 0.D. Fisher party. And I finally noticed the whole evening
was devoted to me.

MAUNDER: They really treated vou wonderfully. didn’t they?

FISHER: And nobody could be treated finer or more aenerously than
me .

MAUNDER: You were telling me a little bit about your experience in
cruising and yvou mentioned deoinag some cruising down in Oregon. Now
vou bought =some timber down there didn’t you in the Medford and
Fuagene, Oregon area.

FISHFR: 0Oh, we had about forty thousand acres T think down there.
MAUNDER: How did vou ao about buying that?

FISHER: Well, I had cruisers.

MAUNDER: Who were the cruisers who did the work for vou, do you
remember ?

FISHER: 0Ok, I don’t remember their names just off hand. There were
about five.

MAUNDER: Was this a part of vour function with the company to ao
around and try to find new land.

FISHER: Well, I was sort of the boss of the company and he just
gave every authority that was possible to me.

MALINDER:  You were the boss of what company?

FISHER: lWeverhaeuser .,



MALINDER :  of Weyverhaeuser . This was when. in what vear?

FISHER: The year of the World’s Fair, I guess. 15, was it?
MALINDER: What was George Long doing then?

FISHER: Well. Georae Lonag was the official head of the company.
MALINDER:  And what was vour position?

FISHER: I know that I was elected head of it and T was attending
our meetinags in Kansas City and then I was invited to come to St .
Pau]l and they were having meetings there and T think--I don’t know
which one of the Weverhaeusers now. the oldest one. dead lona ago--
they wanted to make somebody head of the company and this Mr.
Weverhasuzser was the oldest one over there mowved that 0.D. be aiven
that _job.

MALNDER:  Which Jjob?

FISHER: The head of Weverhaeuser.

MALINDER :  nNow the head of Weverhaeuser would be the president. Were
vou elected president then?

FISHER: I was the Senior Councilor. Senior officer.

MAUNDER: Dh, T see.

FISHER: Finally when they ceased to have any officers, thev =till
have me on I think as a Senior Councilory now. I think I’m the only
one there is.

MAUNDER: OH, I see. I aget you.

FISHER: That’s my title. Senior Councilor.

MAUNDER: And how long have you been Senior Councilor?

FISHER: Well., ever =ince they legislated they would not hawve the
zame old officer lineup as before. It was several years aco Now.
MALINDER: Sewveral years ago.

FTSHER: Recause I was Senior Councilor there and there were two of
us reallv.

MAUNDER: Who was the other one?

FISHER: Well, bhe’s dead now and he lived in st. Paul and we were the
two Senior Councilors.

MAUNDER: What was the other man’s name?

FISHER: I wa= trying to think. He was over in t. Paul and he died
back there. He had a home down in Florida.

MALINDER: Was he a member of the Weverhaeuser family?

FISHFER: Ye=. I’'ve got it here somewhere. I don’t know just wheres
riaght now and his picture and all.

MAUNDER: Let's ao back to thizs busines=s of vour work for the
company in buying land. You cruised a lot of land down in Oregon.
Farty thousand acres you =aid, iz that right?

FISHER: Yes, 44 I think.

MAUNDER: TI= that land still owned by Weverhasuser?

FISHER: I think seo.

MALNDER: How has it turned out a= an investment?

FISHER: Fine.

MAUNDER: lWas it good timber?

FISHER: Well, it was desirable timber all right.

MALUINDER: How does that timber compare with other timbher that vou
bouaht up in the northern part?

FISHER: Well, it was not the same kind of timber asz at Snogualmie.
That was the best timber. up around Snoqualmie, that lLleyerhaeuser
ever owned.

MAUNDER: Did vou every buy any timber down inm California?

FISHER: In nerthern California.

MAUNDER: Was this bought after you had made cruises of it?



FISHER: Well, we had a2 ageneral cruiser for all the company that
made a survey of it down there.

MAUNDER: How did vou happen to get into this work? Did the
president of the company or somebody say 0.D. we want vou to ao and
look for some timber for us down in southern Oregon and--

FISHER: Well, George Lonag of the Weverhaeusey Company and I were
the Weverhaeuser Company.

MALINDER: You and George Long together?

FISHER: For several vears. The senior Weverhaeuser. I met him in
14 and he died in *15. So Georae Long and I were Senior Councileors
there and then it came alona——-the present organization was selected
and then they--that’s all been upset and I’m the only one now I
guess because I°m a Senior Councilor.

MALINDER: How about F_.K? How about Fred Weveryhaeuzer?

FISHER: I don’t know Jjust what title he really--

MALUNDER: Well. he’s been the chairman of the board and was
president , of course, before that. He followed after his brother
Phil’s presidency for some time and was president during those vears
in which--

FISHER: Well he’d besen the active president. I’ve been 2 senior
counselor without any activity rveally but the counselor has always
attended the meeting of the directors.

MAUNDER: Do you see the history of the Weverhaeuser Companvy as
developinag in any certain pattern under different presidents?
FISHER: Well, it’s a worldwide company now and I’ve been sitting in
the committees. {QUERY AUTHOR} in Europe, Scandinavia,., down in
Mexico. Anywhere in the world.

MALINDER: Do vou assoclate that international arowth of the company
with the presidency of any one man?

FISHER: Well, I think it’s a group of men, the executive officers
and Norton Clapp is the leading one.

MAUNDER: The lesading one. The one who has had most to do with
expanding the company’s influence and activities abroad.

FISHER: Recently, ves. Since Fred died.

MAUNDER: Fred didn’t die. You mean Phil don’t you?

FISHER: fhil., ves.

MALINDER: It was under Fred’s presidency that the companvy achieved a
number of very important mergers with various companies in the wood
field around the country. The Eddvs and the Hamilton people on
paper I beliewve and wasn’t it during Fred’s presidency that the--the
other big outfit down east that manufacturers boxes and paper board
and all that sort of thing.

FISHER: Fred was the head of that .

MAUNDER: Fred was mainly the big push behind that trend in the
company .

FISHER: Well, I don’t know. BRack east those that came into the
company when they took over the paper plants and--

MALINDER: {QUERY AUTHOR)} Eddy is the name I was trvina to think of.
He was I think the enaineer of that merger was he not?

FISHER: I don’t remember that.

MAUNDER: You don’t remember that. Well, I thought mavbe vou’'d have
some vecollections about the internal affairs of the company having
been on the Board of Directors.

FISHER: T was in on all of those meetinas and still o there but
the official fact is that they’ve all been done away with. vou might
say .



MAUNDER: The official factors have all been done away with. What
do you mean by that?

FISHER: Well. I don’t know.

MaUMDER:  What did you have in mind?

FISHER: Well. Norton Clapp and Fred Weyerhaeuser-—Georae
Weverhasuser is the active one.

MAUNDER: He’s the president now.

FISHER: Well, George--he was kidnapped you know.

MAUNDER: Yes.

FISHER: When he was four years old. I happened to be in an
attorney’s office over in Tacoma. Judage Cushman’s offices. Don
Graham was there with me and =n we rvreces=ed our hearinag with Judae
Cushman because the sheriff was brinaing in a little bov that had
been kidnapped, Georae Weyerhaeuser. And the kidnapper--Mr. and
Mre.—-—came in with little Georae and when he got to me Jjumped over
tn one side and came up and jumped onto my lap. Little George was
on my lap about two feet away from them-—-the kidnappers.

MAUNDER: He recoanized you as a friend?

FISHER: 0Oh ves.

MALUNDFER: What did he have to say?

FISHER: Oh, we just kidded each other. Nothing special.

MAUNDER: How lona had he been missing?

FISHER: 1I’ve foraotten just how long they did have him kidnapped.
Not wvery lonag. I won’t attempt to say but it wasn’t any great
while.

MALINDER : What did the kidnappers look like?

FISHER: Oh., iust ordinary people.

MALINDER :  What happened to them?

FISHER: 1I’ve forgotten whether they were sent to penitentiary or
not. T think they were.

MAUNDER: Do vou find in vour remembering of the thinas in the past
that there are certain periods of time that are more clear in vour
memory than others?

FISHER: Oh, I don’t know.

MAUNDER: You remembeyr vour bovhood davs more clearly than let’s savy
more recent times. This very freauently happens to us vou know. T
find this is true in my case. I can remember things farther back
better than I can Jjust recently.

FISHER: Well. I went to VYMI. the Virainia Military Institute tn
school. I1I.D. Elliott., cashier of the {QUERY AUTHORY Bank at
Humanaville, Missouri-—he said that I ought to go back there and he
made the arrangements to ao there. I was the yvoungest cadet that
ever entered VMI. I was only between 14 and 15 and =o we arranaged
that I would get back there about a week or two before school
etarted. 1 wanted to aget acquainted and I knew that if there was
anvy - having fun with the new cadets. rats they called them--=that I
wanted to have mine over before the newer ones came. So I went back
prematurely and as I walked throuah the gate that divided the
Washington University and the VYMI grounds and here came five fellows
I think from the barracks at YMI. And they were coming, marching
double time and they came up to where the VMI and Washinaton
University arounds came together and they halted right in front of
me. Well, I said. what can I do? They =aid, why don’t vou come
with us and they took me down to the guard house. put me throuah the
ratting exposition and all the fun they wanted to have and I had a
aocod time. MAUNDER: What vear was this that vou araduated?



FISHER: Would it be °223. I know I went right throuagh school there.
MALUIMDER: Well, it couldn’t have been *23.

FISHER: They had a little faivr going on in Chicago and I came bhack
by there. But, I don’t know. It’s been too long aao. That'’s been
£0 ov S0 years ado.

MAUNDER: Yea, it’s been more than that.

FISHER: It’s hard for me to remember .

MALINDER: Tt's been 70 years or more ado. Do vou remember vour
first job in the woods?

FISHER: Well. T waz down in Rirch Tree., Missouri. T was wvery
active, We had some ore mines and I was in charae of that and then
we had a railroad which was a chartered railvreoad and I was lookinn
atter that.

MAUNDER: Was that right after you got out of school?

FISHER: I auess it was my last yvear at school. I think I was 14 or
17 vears old when I quit college.

MAUNDER: You auit college. You didn’t finish.

FISHER: Two years I went. Not four.
MAUNDER: What did you specialize in when vyou were in colleae.
FISHFR: Mathematics. I was number one in the class. There were

128 in the class.

MAUNDER: What made vou quit?

FISHER: I went into business with the Cords FIsher Lumbher Co,
Father was head of the companies in Louisiana and Rirch Tree,
Missouri and Fisher, Louisiana. aAnd from the time I was 10 vears
old., T would take on any heavy Jjob that fell on the shoulders of my
father. He didn’t want to @o inte any detail and wasn’'t really
aualified to aoning into detaile and mathematics and all that.
MAUNDER: Didn’'t he want vou to finish collede thouah?

FISHER: Well, at 17 I finished.

MAUMNDER: But, vou didn’t finish the full courss.

FISHER: Two vears I went .

MALUMNDER: Two vears and then vou auit.

FISHER: And I’d finished the--what do vou call it, the hiaghest in
school. in public school., I°’d graduated.

MAUNDER: Were vou wvaledictorian?

FISHFR: Ye=s, 1 was wvaledictorian of the first hiah school class at
Humansville, Missouri. I was the wvaledictorian and a lady was the
salutatorian.

MAUNDER: Well, Mr. Fisher ., vou’ve had a widespread experience
throughout this country over the last 91 vears and vou’ve been
encaadged in all kinds of business enterprises all the wav from
lumbering to millina. flour millina to insurance and iron mining and
banking and railroad. Looking back over such a wvaried and rich
business career ., what do you consider to be the most impertant
things for a man in business to keep in mind? What things do you
look upon as being the main guide posts in youy life?

FISHER: One thing, I never make a recommendation to what somebody
elese should do. If they wanted to ask me what I’d do in a certain
condition. I'd tell them. But. I’ve always made it a point never to
direct people to do things.

MAUNDER: Well. that’s all right for what other peorle have to do

but I’m talking now about what vou’d do vourself. What are the
principals that you’re auided by--that yvou’ve been auided by in what
course of action vou’ve taken. I’'m not asking you for advice., I’m

azkina vou for your philosophy of life and business.



FISHER: I don’t know. For some rveason I’ve been put in as senior
officer of a aood many companies.

MALINDER:  Why do you suppose you have?

FISHER: I don’t know.

MALUNDER: Do you have any idea?

FISHER: T wouldn’t talk about it if I did.

MAUNDER: Well, I can’t aet much out of vou then can I, in the wavy
of information. if yvou won't tell me.

FISHER: Mo. I never beoast or anvthing of that kind.

MALINDER:  Well, I’m not asking you to boast. I'm a=kina you to tell
me what guide posts vou’wve used in vour career as a business man.
What do think are the important things that have auided vou?

FTSHER: Now why should I be elected the director of the First
National Bank of Seattle and have been between &0 and 70 years—--the
oldest director of the bank? Well, why should I have been elected
president , {QUERY AUTHOR} chairman of the board of the insurance
company? Why? I hadn’t been in the insurance business. Well., why
should I be at the head of the company down in Louisiana? You?’ll
have to answer that one.

MAUNDER: T think we can divine why yvou were-—why other people chose
vou., I’m not asking vou for that. I°'m asking vou to tell me what
principals guide you in the course of action that vou follow once
vou get in these positions. What are the thinas that vou look to as
auide poste. The things that make vou do what yvou do in these Jjobs.
Are there any factors, any forces in vour life that--are there anv
principals that you believe in more than othevs that apply?

FISHER: Well, usually 1’1l have my secretary make up a proaram that
I should take care of and I go ahead and do anvthing I need to do to
brina thinas up to present to what needs to be done. I ao ahead and
do it. That’s s5l1l1 there is to it. Now here. I’'m anina down to
Portland Monday on December 12th. When is that?

MAUNDER: This coming Monday.

FISHER: I°’m supposed to o to a Fisher Broadcasting meeting Monday
in Portland. Oregon at one p.m. Instead of having a meeting at the
station on Sandy Roulevard, a room has been reserved at the Sheraton
Hotel at Lloyd Center. 1’11 be in charge of that but--

MAUNDER: Now what are you going to be doing down at Portland at thie
Fisher Broadrcasting meeting on Monday?

FISHER: Well, we’ll have-—the last time I had to take charae
because their chairman was sick and I’m the pre=ident and he’s
chairman.

MAUNDER: How manvy radio stations and televizion stations are
included in the Fisher Rroadcasting Co?

FISHER: Well, we’re in Portland and here in Seattle.

MAUNDER: What’s the station in Portland?

FISHER: Channel 2 down there.

MALINDER: What is its name?

FIGSHFER: Oh, what i= it? Fisher Television Co.. I believe.
MALINDER: Fisher Television Co. Well, that’s interestina. And vou
drive down there. Your chauffeur will take vou down there on
Monday .

FISHER: We’ll ao down there Monday morning and have lunch down
there and then have a meeting in the afternoon and then come hack
for dinner.

MALINDER: You keep pretty darn active don’t vou. You dan’t stop
runming because vou’'re 91 vears old. I see that I'm about out of



tape here now and I also see that it’s pretty late in the afternoon
and I'm goina to have to take my leave and get on down town because

I have to aet back to Portland tonight. I notice that there iz =ome
aimilarity between the lavout of this home and the one ocut at Sea
Re=st. Did vou plan them to be wvervy much the same in desian?

FISHER: MWell. it was very different when I bouaght it and I had

f QUERY AUTHOR?} both front and vear and side and rebuilt it in a2 way.
MAUNDER: But the vyoom. the main living room in there is wvery much
like the one in Sea Rest as I vemember it. And then there was a
porch or something wasn't there also on the front?

FISHER: Only twice a=z large as this one.

MAUNDER: Did vou desian this house vourself when you built itz

FISHER: Well, I supervised it. The architecta--Louis Feezer was
the architect, and he had desianed a building like this for Mrs.
Shaw in Pittsburah. Pennsyvlvania. And most of the house was very

similar to the Shaw place. Tt was built back there and desianed by
this architect and the clock out there--=his brother designed and
built that clock. 1It’s a beautiful thina. aAnd Louis Feezer
desiagned the home here and next door and I think Louis Feezer i=
about the best architect in the country. He desianed the National
Bank of Commerce auarters down there and they had sandstone for
their entrance so he was working out here and he says: Well ., he
savs, vou’wve got to have half a carload of sandzstone to come out
here from Indiana and it won’t cost vou a cent. The bank won't
arcept any pay for the other half of the car and in that half of the
car we can bring out all the stone for the house and we can brina it
out on that car and it won’t cost anvthing. The National Bank of
Commerce wouldn’t accept any part--they didn’t have to pay a car
price for a half a car in ordey to get the car load rate. So all
that front then was designed by this Louis Feezer and he had
desiagned this house in Pittsburagh for Mrs. Shaw.

MALNDER: Well, it’s a beautiful home. There’s no doubt about it.
You were telling me I think J.C. Penny was here recently,

FISHER: Well, he was out here a year ago I guess. He was sitting
on the couch in there and he Jjust happened to be lookina around and
he savs: 0lly, vou’ve got a beautiful home. He’'s expecting me down
in Palm Sprinas in a few days but I won’t be there,.

MAUNDER: This will be the first winter in some yvears vou haven’t
been there. won’t it?

FISHER: Well, my daudahter won’t be able to go down I don’t think.
Tf she’s able, I’1]1 go with her. If she isn’t able, T won’'t do.



